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INHOUD-LIJST                      VORDEN
Zie ook 2e zuivelfabriek in gem. Vorden: Linde 'de Wiersse'

Datum Onderwerp Melk
mln.kg

M.geld
100 kg.

Boter 
kg.

Onkost.
100 kg.

Snelkeuze Xx / 1930 / 1935 / 1940 / xxx / BIJLAGEN

1893 Knipsels: plan voor oprichting coöp. boterfabriek

1901-08-31 Verslag vergadering – gegevens 1900 / '91 3,867 f 3,54 f 1,209 f 1,286

1904-05-21 Knipsel: kort verslag vergadering – gegevens 1903 4,564 f 1,19

1910

1915-04-09 Knipsel: kort verslag vergadering – gegevens 1914 6,983 f 4,35 f 1,391

1916-03-17 Knipsel: kort verslag vergadering – gegevens 1915 7,034 f 5,21 f 1,74 f 1,03

1918 3,802 f 9,75

1919-05-13 Verslag bijeenkomst 25 Jr. Jubileum 

1920

1920-03-16 Verslag jaarvergadering – gegevens 1919 4,052 f 10,38 f 3,37

1921-04-01 Verslag jaarvergadering – gegevens 1920 5,014 f 8,91 f 2,905 16%

1922-04-04 Verslag jaarvergadering – gegevens 1921 5,220 f 8,60 f 2,705 f 1,72

1924-04-04 Verslag jaarvergadering – gegevens 1923 6,477 f 6,43 f 2,02 f 1,232

1925-03-27 Verslag jaarvergadering – gegevens 1924 7,132 f 7,68 f 2,30

1928-04-03 Verslag voorjaarsvergadering

1928-11-02 Knipsel: kort verslag vergadering – melkritten '29 

1929-11-01 Verslag najaarsjaarvergadering

▲

1930

1930-04-04 Verslag jaarvergadering

1931-04-03 Verslag jaarvergadering

1932-04-01 Verslag jaarvergadering

1932-10-31 Kort verslag verg. - aanbesteding melkritten

1933-03-13 Knipsel: Begrafenis oud-voorzitter Gotink

1933-04-10 Verslag jaarvergadering – gegevens 1932

1933-10-30 Verslag jaarvergadering

1934-02-02 Directeur J. Nienhuis 40 jr. Jubileum

1934-04-06 Verslag jaarvergadering – gegevens 1933

1934-11-28 Verslag jaarvergadering

▲

1935

1935-11-06 Verslag jaarvergadering

1936-03-25 Verslag jaarvergadering – gegevens 1935
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1936-04-01 Verslag jaarvergadering

1936-10-30 Verslag jaarvergadering

1936-10-30 Knipsel: Aanbesteding melkritten '36 en '37

1937-04-xx Begin maanden 1937 ontbreken in dig, archief

1937-10-29 Knipsel: Aanbesteding melkritten '36 t/m '38

1937-10-29 Verslag jaarvergadering

1938 Nog opzoeken – gegevens 1937 8,906 1,354

1938-10-28 Verslag najaarsjaarvergadering

1938-10-28 Knipsel: Aanbesteding melkritten '38 en '39

1939-03-15 Gegevens uit Jr.-verslag 1938 8,489 4,670 1,412 0,768

1939-03-17 Verslag alg. voorjaarsvergadering

1939-09-22 Knipsel Nw. Directeur (ass.) A. J. Huurneman

1939-12-29 Afscheid directeur J. Nienhuis

▲

1940

1940-03-11 Gegevens uit Jr.-verslag 1939

1940-03-18 Knipsel: kort verslag alg. voorjaarsvergadering

1941-04-18 Verslag buiteng. Verg. – aanzuren ondermelk

1941-10-24 Knipsel: kort verslag – lijst aanb. melkritten '42

1942-11-07 Knipsel: kort verslag alg. najaarsvergadering

▲

1950

BIJLAGEN

1910-05-11 Medeoprichter CZ. Vorden K. Ensink overleden

1930-12-23 Boerenleenbank 25 jr. Jubileum

1940-01-31 Landbouwvereniging 25 jr. Jubileum
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1889
Zuivelcursus v. Weijdom Claterbos

1893
Oprichting
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1897
Lezing Bieleman

De Graafschap bode 1901-08-31

Gegevens uit jaarverslag CZ. Vorden 1900 /'01

VORDEN. - Door de Coöperatieve Roomboterfabriek alhier is het verslag over het boekjaar 
1900-1901 verzonden, waaraan wij het volgende ontlenen:
De Vordense Coöperatieve Roomboterfabriek verwerkte van 1 April 1900 – 1 April 1901 
3.866.771 kilo's melk, waarvan 2.211.211 kilo's geleverd werden door de aandeelhouders. 
Uit de verwerkte hoeveelheid melk werden gemaakt 131.117,3 kilo boter die opbrachten een 
som van f 158.282,83½, of f 1,207 per kilogram. Uit 29,5 kilo melk werd 1 kilo boter bereid 
(29,5 kilo - 28,6 L. ten naaste bij). Het gehalte is vergeleken bij 't vorig jaar 0,3 L. per kilo 
vooruit gegaan. Voor de melk werd betaald een bedrag van f 132.501,15 of bijna f 3,43 per 
100 kilo of c.a. f 3,54 per 100 L. in 1899 1900.

Voor rijloon werd betaald f 7529,11 of 19½ ct, per 100 kilo of ruim 20 ct, per 100 L., dat is 
1½  ct. per 100 L. meer dan 't vorig jaar. De onkosten aan brandstof wijzen een hoger cijfer 
aan dan 't vorig jaar, tengevolge van de hoge kolenprijzen, echter is het verschil nog zeer ge-
ring, daar per 1000 kilo verwerkte melk werd verstookt voor 40,5 ct. kolen tegen 38½ ct. per 
1000 L. in 't vorig jaar.

De boter werd voor verreweg bet grootste deel binnenlands verkocht, n.l. 109.218,8 kilo.
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Franco vracht en inkomende rechten worden in Duitsland geleverd 6775 kilo, terwijl franco 
station Vorden naar Duitsland werden gezonden 6250 kilo. Engeland betrok 8883,5 kilo, fran-
co Rotterdam.

Verder zij opgemerkt, dat in het overschot is begrepen een som van f 520,- die niet op de melk
is ingehouden, doch die voortspruit uit de in 't vorig jaar geplaatste 26 aandelen, waarvan op 
ieder aandeel f 20,- surplus werd betaald. Ook werd niet op de melk ingehouden een bedrag 
van f 11921,48 voor bussenhuur, f 18.28 voor centrifugemelk, en f 306,24 in hoofdzaak inleg-
geld op koeien.

DGB 1904-05-21
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DGB 1915-04-09                                                                DGB 1916-03-17
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De Graafschap Bode 1919-05-13 

Verslag bijeenkomst CZ. Vorden 25 Jr.-Jubileumfeest

VORDEN. - 7 Mei. Heden werd hier het 25-jarig bestaan onzer Stoomzuivelfabriek feestelijk
gevierd. 
Het Nutsgebouw en verschillende huizen waren met vlaggen getooid en voor de ramen van 
sommige winkels zag men smaakvolle uitstallingen, die betrekking hadden op 't feest.
Bij gebrek aan een mallemolen stond er op 't marktplein een luchtschommel, terwijl er in ver-
schillende uitspanningen gelegenheid was om te dansen. 
Tegen de middag kwamen bestuursleden en oud-bestuursleden van de fabriek en van onze 
afd.  der Geldersch-Overijsselsche Maatschappij van Landbouw, benevens een groot aantal 
leden der fabriek met hun vrouwen opdragen. 't Werd er nu in 't dorp recht levendig en de 
drukte nam aldoor toe. 

Men verzamelde zich bij 't Nutsgebouw, en trok tegen twee uur, begeleid door de muziek van 
„Concordia” naar 't gebouw der fabriek om deze te bezichtigen. Namens 't bestuur onzer 
landbouwafdeling werd hier door haar voorzitter, burgemeester Arriëns aan de directeur der 
inrichting, tevens secretaris van genoemde afdeling, de heer J. Nienhuis een prachtig ge-
schenk, bestaande uit twee schilderijen, met een vererende toespraak overhandigd.

Vandaar trok de stoet weer naar 't feestelijk versierd Nutsgebouw. Eén der zijwanden prijkte 
met en werd zo goed als geheel ingenomen door een groot schilderij, voorstellende de ver-
schillende artikelen voor de Landbouw. Bovenaan zag men de jaartallen 1894-1919. Ter ene  
zijde stond een boerin in haar eigenaardige klederdracht boter te karnen, ter andere zijde zag 
men de nieuwerwetse karnmachine afgebeeld. Daarboven stond een grote, fiere vrouw in rus-
tige houding met een sikkel in de ene en een korenschoof in de andere hand. Op een slinger 
bovenaan las men: „Leve de Landbouw.”, terwijl op 't middenstuk de versregels stonden:

„Waar Landbouw bloeit
En Veeteelt groeit
En d' Arbeid staalt,
De Beurs niets daalt,
Waar het alzo gaat, steeds hand in hand, 
Daar woont de Welvaart in 't land.

't Geheel was omkranst met slingers van bloemen en groen. De jongelui John van der Wal en 
J. A. Greuters, vervaardigden dit mooie stuk werk.

Ook de zaal zelf was met groen, bloemen en vlaggen smaakvol getooid. Vanwege het bestuur 
werden talrijke aanwezigen de erewijn aangeboden, terwijl de muziek van „Concordia” tel-
kens weer haar opwekkende tonen liet horen.

Om half zeven begon de gemeenschappelijke feestmaaltijd voor leden en genodigden waaraan
door plm. 90 personen werd deelgenomen en waarbij het hier bestaande Strijkorkest zich van 
tijd tot tijd lustig liet horen.

De heer Cotink, als voorzitter, begon met een dronk te wijden aan bestuursleden en oud-be-
stuursleden, alsmede aan de directeur en verzocht toen de erevoorzitter, de heer G. J. Biele-
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man, verder de leiding op zich te nemen. Deze wees in zijn toespraak op 't gewicht van de 
dag, niet alleen voor de zuivelfabriek, maar voor heel Europa, daar juist heden de vredesvoor-
waarden aan de Duitse afgevaardigden zijn medegedeeld. 
Hij wees op de innige band, die  hier te land vorstin en volk verbindt, als gevolg van 't feit, dat
hier de regeringspersonen door 't volk gekozen worden. Waar er thans zulk een verslindende 
golf op ons land komt aanstormen, scharen wij ons verenigd om de troon onzer geliefde vor-
stin die in de moeilijke oorlogsjaren zo uitnemend met 's lands regering werkzaam en waak-
zaam bleef, om land en volk voor de vreselijke oorlog te vrijwaren. Hij stelt voor om staande 
te zingen 't aloude lied, dat ons voorgeslacht in moeilijke tijden gewoon was aan te heffen. Dit
geschiedde.

De heer Van der Borch, als oud-voorzitter, dankte 't bestuur voor de vererende uitnodiging. 
waaruit waardering blijkt voor wat hij voor de fabriek deed. Onder zijn bestuur was o.a. de di-
recteurswoning gebouwd en de fabriek gebouwd.

De oudste zoon van de directeur, de heer D. H. Nienhuis,1 daarop het woord nemend, wenste  
zijn vader geluk met deze zo belangrijke dag een dag zo rijk aan herinneringen van allerlei 
aard. Hij wendde zich niet tot hem als directeur maar als hoofd van zijn gezin, als man en va-
der aan wie moeder en kinderen zo oneindig veel hadden te danken. Daarop dankte hij de  
oudste werklieden der fabriek. Van den Brink en Hartman, voor de ijver en de trouw waarmee
ze zijn vader steeds ter zijde hadden gestaan en die hem als kind reeds zoveel genoegen had-
den bereid.
Deze rede, op hartelijke toon gemoedelijk eenvoudig uitgesproken, werd telkens afgebroken 
door daverende toejuichingen. Men begreep, dat de grote werkkracht, door de directeur in de 
loop der jaren ontwikkeld, zijn bron had in huiselijk geluk, 't gevolg was van liefde, die alles 
adelt en bezielt.

De heer D. H. Smit wijdt vervolgens een dronk aan commissarissen en gaf een luimige schets 
uit zijn kinderjaren, toen zijn moeder zich niet wel gevoelde, zo vaak de karnhond ziek was.

Burgemeester Arriëns verzekerde nu o.a. dat hij niet had durven rekenen op de welwillend-
heid om in deze kring te worden genodigd, daar hij nog maar zo kort in deze gemeente werk-
zaam was, terwijl bovendien zijn tijd nog voor een goed deel was ingenomen geworden door 
de distributie-ellende. Hij wenste intussen de aanwezigen geluk ermee dat de directeur on-
langs de spaarkas der fabriek uit de handen van een inbreker gered had en alzo de leden had in
staat gesteld, om nu flink feest te vieren.

De heer Hylkema, zuivelconsulent van Gelderland, vroeger te Zutphen, thans te Utrecht ge-
vestigd, sprak nu als afgevaardigde van de zuivelfabrieken, bestuurslid van de Nederlandse  
Zuivelbond en voorzitter van de Bond van Directeuren, over de aan de wand prijkende plaat
en naar aanleiding daarvan over de betekenis van de vrouw in een boerengezin, terwijl hij ten 
slotte een dronk instelde op de echtgenote van de ere-voorzitter.

De heer H. J. Tjoonk wees daarop in zijn toespraak op de gunstige verandering, die er vooral 
door de oprichting onzer stoomzuivelfabriek in 't boerenhuishouden had plaats gegrepen. 

1 In een knipsel van 24 juni 1919 staat dat: 'Onze plaatsgenoot de heer J. H. Nienhuis student aan de Universi-
teit te Groningen, dezer dagen met goed gevolg het kandidaats-examen in de Geneeskunde heeft afgelegd.' 
Drie jaar later 25 sept. 1923 staat in DGB dat: 'De heer H. J. Nienhuis in Utrecht slaagde voor het examen 
Theoretische Tandheelkunde.' (ZHN.)
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Waar 't eertijds was geweest: „Eardappelen zat en vleis wat”, was 't nu: „Eardappelen wat en 
vleis zat”.

De heer B. Jb. Hoetink uit Warnsveld, wees nu op de grote verbeteringen in de behandeling 
van 't vee, die in de eerste plaats waren toe te schrijven aan de oprichting der zuivelfabrieken.
Lucht en licht, die doodvijanden der tuberkelbacillen konden thans in heel wat stallen vrij toe-
treden. Hij bleef vooral aandringen op reinheid van stallen en dankt de heer Bieleman voor 
zijn streven in die richting.

De heer Van den Brink dankte in zijn toespraak ook uit naam van zijn mede-werklieden aan 
de fabriek voor de eer en 't genoegen hun bewezen door het te doen meevieren van deze aan-
gename dag.

De heer L Tjoonk herinnerde nu aan de medeoprichter der fabriek, de oude „Albert-Oom” zijn
onvergetelijke vader, wiens roep om gezond te blijven tot in hoge ouderdom had gestaan in 
opgeruimdheid, blijmoedigheid moed en geduld.

De heer Smit wijdde nu een dronk aan de burgemeester, die in de korte tijd van zijn bestaan al
zoveel belangstelling had getoond in de belangen der ingezetenen (Algemene toejuiching.)

De Burgemeester dankte voor de algemene instemming en verzekerde in 't vervolg ook gaarne
zijn medewerking te zullen verlenen waar en wanneer dat mogelijk zou zijn. 

De ere-voorzitter besloot nu met dank te betuigen aan allen, die 't feest hadden helpen opluis-
teren; de tekenaars der plaat, de versierders van de zaal, „Concordia” en 't „Strijkje”, de heer 
Ensink, die weer zo'n goede tafel had bereid enz. 
Daarmee was de feestmaal besloten, ofschoon er nog een aantal de avond gezellig bleven 
doorbrengen. In 't dorp bleef een opgewekte drukte heersen tot elf uur, toen men rustig huis-
waarts keerde.
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1920
De Graafschap Bode 1920-03-16

Verslag vergadering CZ Vorden
Korte melding over 25 jarig bestaan

VORDEN. 12 Maart. Hedenmiddag vergaderden hier de leden onzer Coöperatieve  Stoom-
zuivelfabriek. 
Het overleden bestuurslid, de heer D. J. Rossel werd door de voorzitter met waardering her-
dacht. 
De notulen der vorige vergadering werden gelezen en goedgekeurd. De directeur, de heer 
Nienhuis, deelde mee, dat het verslag over de eerste 25 jaar van het bestaan der fabriek alsnog
in druk zal verschijnen. De voorzitter zegde hem dank voor het vele, dat hij in het belang der 
vereniging heeft gedaan. De heer G. J. Pelgrim deelde mee, dat de rekening over 1919 ak-
koord is bevonden. Ze wordt goedgekeurd.
In plaats van wijlen de heer Rossel wordt als bestuurslid gekozen de heer G. J. Brummelman. 
De aftredende bestuursleden, de heren H. J. Tjoonk en J. Lonselink en de aftredende commis-
sarissen W. Noode, B. Koning en H. Schut worden herkozen.
Als nieuwe commissaris wordt bij herstemming gekozen de heer B. Rossel. 

Aan het bestuur wordt op voorstel van de heer Hartman vrijheid gegeven te bepalen hoeveel 
melk men verkopen kan. Verder machtigt de vergadering de directeur om aan de leden, die tij-
delijk geen melk leveren kunnen, een kleine hoeveelheid ondermelk te verkopen. 
Om 't bezoek der vergaderingen, die slechts tweemaal per jaar gehouden worden, te bevorde-
ren, wordt bepaald om voortaan de aanwezigen leden 25 cents presentiegeld te betalen.

De heer Smit wijst op het belang der controleverenigingen, die o.a, zeer nuttig werken op het 
vetgehalte. De voorzitter zegt, dat naar de in 't vorig jaar in Gorsel gehouden cursus twee jon-
gelui van hier gezonden zijn, die beide het diploma behaald hebben. Verder deelt hij mee, dat 
de zindelijkheidsproef weer genomen zal worden, daar alleen uit zindelijk gehouden melk 
goede boter kan gemaakt horden.

De totale melkaanvoer bedroeg 4.052.423 KG. of 250.689 KG, meer den in 1918. Zoet ver-
kocht werden 173.616 KG.
3878812 K.G. melk werd tot boter verwerkt. Hieruit werd geproduceerd 134.919,95 K.G. of 
uit 28,7 K.G. melk 1 K.G. boter.
Het vetgehalte der melk was iets hoger dan in 1918.
Tot zolang de boter niet vrij was werd ze, voor zover ze niet aan plaatselijke consumenten 
werd verkocht, geleverd aan de NCZ te Amsterdam. De gemiddelde boterprijs was f 3,37, in-
clusief de ontvangen toelagen en 't bedrag dat voor consenten werd ontvangen.

Voor de melk werd uitbetaald per 100 K.G. f 10,38 of 63 cent per 100 KG. meer dan 't vorig 
jaar.
De gebouwen en inventaris staan geboekt voor f 11.000 't Reservefonds bedraagt f 11917,83.
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De Graafschap Bode 1921-04-01 

Verslag verg CZ Vorden

VORDEN. - 30 Maart. Hedenmiddag werd hier een vergadering gehouden onzer coöperatie-
ve stoomzuivelfabriek. Voorzitter de heer Gotink.
Uit het verslag bleek, dat de melkaanvoer bedroeg in 1920 5.013.973 K.G. of 961.545 KG. 
meer dan in 1919. 't Zou nog meer geweest zijn, als hier 't mond- en klauwzeer niet zo ge-
woed had. 
Zoet afgeleverd werden 119.477 K.G.; voor de boterbereiding verwerkt 4.894.496 K.G., 
waaruit werd bereid 172.551 K.G. boter, of uit 28.4 K.G. melk 1 K.G. boter. 't Vetgehalte was 
volgens de boteropbrengst 3,36 pct. tegen 3,13 in 1919.
De gemiddelde boterprijs was f 2,905 na aftrek van f 7898,89, die terug betaald moest worden 
aan de Zuivelverkoopvereniging. In 1919 werd een bedrag van ongeveer f 17.700 uitgekeerd 
voor consenten, toeslagen, enz. door de verkoopvereniging.

Voor dc melk werd aan de leden uitbetaald f 8,91 per 100 K.G of f 9,18 per 100 L. 
Op de keuring werd behaald een minimum van 50 en een maximum van 73 punten. \
De onkosten bedroegen ruim 16 pct. van de omzet.

't Aftredend bestuurslid, de heer J. W. Smit, werd herkozen, evenals ook de commissarissen, 
de heren H. J. Gosselink, G. Winkel en G. Broekgaarden. Door de voorzitter en directeur werd
aangedrongen op 't leveren van zuivere melk. Om de 14 dagen wordt deze onderzocht. Eerst-
daags dient te worden aangeschaft een koelmachine, die, als ze geplaatst is, wel f 10.000 zal  
kosten. 't Voorstel van 't bestuur om te beboeten de lui, die geregeld onzindelijke melk leve-
ren, werd aangenomen.

De Graafschap Bode 1922-04-04

Verslag vergadering CZ. Vorden

VORDEN. - 30 Maart. Heden vergaderden de leden onzer coöperatieve stoomzuivelfabriek. 
Het bezoek was zeer matig, De voorzitter herdacht in zijn openingsrede met hartelijke woor-

▲ Heruitgave zuivelhistorienederland.nl                       12                                               Versie-1 2013-12-18



den de overleden ere-voorzitter, de heer G. J. Bieleman. 
De rekening werd goedgekeurd. De aftredende bestuursleden, de heren G. J. Gotink en G. J. 
Brummelman, en de aftredende commissarissen, de heren T. Looman, H. Groot Jebbink, B. 
Rossel en M. H. Boersbroek, werden met zo goed als algemene stemmen herkozen en namen 
de benoeming aan.

Aan 't verslag ontlenen wij 't volgende: De melkaanvoer bedroeg 5.220.162 K.G. of 206.189 
K.G. meer dan in 1920. Uit 27,8 KG. melk werd 1 K.G, boter verkregen. 
De boter bracht op f 2,70½ per K.G.
Voor de melk werd betaald f 8,36 per 100 K.G., of f 8,60 per 100 L.
De exploitatiekosten bedroegen ruim f 1,72 per 100 K.G, melk.

Op gebouwen en machines werd f 2605,59 afgeschreven, terwijl f 1612,11 bij het reserve-
fonds werd gevoegd, dat daardoor steeg tot f 17.353,785. Gebouwen en machines staan te 
boek voor f 20.000.
De beslissing of deze zomer evenals het vorig jaar ook des Zaterdagsavonds weer melk ont-
vangen zal worden, werd aan het bestuur overgelaten. De directeur, de heer Nienhuis, somde 
de voordelen op van het Zaterdagsavonds werken en spoorde de leden aan om vooral ook de 
avondmelk te zenden en in verband hiermee de koeien tweemaal in plaats van driemaal te 
melken.

In verband met de gunstige uitkomsten van den melkcursus, hier 't vorig jaar gehouden, werd 
besloten zulks ook dit jaar te doen, omdat door de leden erkend werd, dat de daar geleerde 
melkwijze verre de voorkeur verdiend boven die, welke tot dusver hier algemeen gevolgd 
wordt:

De Graafschap Bode 1924-04-04

Verslag vergadering CZ Vorden
30 jr.-bestaan
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VORDEN. - 2 April. Heden herdacht onze Stoomzuivelfabriek haar dertigjarig bestaan. 
De heer J. M. Hartman, sinds al die jaren aan de fabriek werkzaam als botermaker, werd op 
zijn verzoek eervol ontslagen met pensioen. 
De vereniging eerde hem een passend cadeau, een mooie leuningstoel en de voorzitter de heer
Gotink, alsmede de directeur, de heer Nienhuis, stelden in hun toespraak in waarderende 
woorden de verdiensten van de heer Hartman voor de vereniging in 't licht en wensten hem 
nog een lange, rustige, gelukkige tijd toe. Ook van 't personeel ontving hij passende cadeaus 
ter herinnering aan een lange vriendschappelijke samenwerking. 

De directeur gaf vervolgen een zeer belangrijk overzicht van de geschiedenis der fabriek over 
de verlopen jaren. 
De rekening en verantwoording over 't afgelopen jaar werd goedgekeurd. 
Het aftredend bestuurslid, de heer J. W. Smit en de aftredende commisarissen L. G. Winkel, 
G. Broekgaarden en F. G. Gosselink werden met grote meerderheid herkozen.

Verschillende bezwaren werden er ingebracht tegen de zomertijd. 't Bestuur zegde toe, dat er 
in dit opzicht aan de fabriek zoveel mogelijk rekening zal worden gehouden met de wensen 
der leden.

Verwerkt werden in 't afgelopen jaar 6.476.649 K.G. melk, zijnde 700.000 K.G. meer dan het 
vorig jaar. 
Verkocht werden voor de consumptie in natura 124.266 K.G. melk.
De boterproductie bedroeg 233.503 K.G. uit 27,2 K.G. melk verkreeg men 1 K.G. boter.
't Vetgehalte was hoger dan dat in 't vorig jaar. 
De boter bracht op f 471.141,54 of f 2,02 per K.G. De volle melk gaf f 15.757,07. De karne-
melk f 1.611,77. De room f 437,68.  De spoeling f 5.641,59. De drupmelk f 1.209,81.

Voor de melk werd uitbetaald f 6,43 per 100 K.G. 
Afgeschreven werd op de gebouwen f 1746,64. De reserve werd verhoogd met f 4160,70. De 
gebouwen met de inventaris komen op de balans voor met f 20.000 
De reserve bedraagt f 21.622,90.
Het onkosten-cijfer is aanmerkelijk gedaald. In 1923 bedroeg dit f 1,232 per 100 K.G. melk 
met inbegrip van rente en afschrijving. In 1922 was dit f 1,447.
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De Graafschap Bode 1925-03-27

Verslag vergadering Vordense Coöp. St. Zuivelfabriek.

VORDEN. – 24 Maart. Heden vergaderden de leden van de Vordense coöperatieve Stoomzui-
velfabriek.
Na opening der vergadering door de voorzitter, den heer G. J. Gotink werden de notulen ge-
lezen en onveranderd vastgesteld.

Aan het door de directeur, de heer Nienhuis, uitgebrachte jaarverslag ontlenen we 't volgende:
Het jaar 1924 heeft zich gekenmerkt door een melkaanvoer, groter dan enig jaar te voren. 
De hoeveelheid verwerkte melk bedroeg 7.132.043 K.G. of 655.394 K.G. meer dan in 1923. 
Het vetgehalte der melk volgens boteropbrengst was 3,31. 268764 K.G. melk werd in natura 
verkocht en bracht op f 35.996,48. De boter bracht op bijna f 2,30 per K.G. De boterproductie 
bedroeg 257.506 K.G. De opbrengst van nevenproducten als room, karnemelk, spoeling was 
f 8686,81.
Voor de melk werd uitbetaald f 7,61 per 100 K.G, of f 7.90 per 100 L. zijnde f 1,25 per 100 
K.G. meer dan in 1923. Het melkvervoer kostte 38 cent per 100 K.G.

Op gebouwen en inventaris werd f 4436,26 afgeschreven. Een bedrag van f 2961,995 werd ge-
reserveerd. Gebouw en inventaris komen op de balans voor met f 19.000. De reserve is groot 
f 20.088,35. De aanschaffing van de melkbussen voor het transport van de melk bestemd en 
ook het onderhoud daarvan is voor rekening der fabriek. Behalve het onderhoud werd de ex-
ploitatie hiermee belast voor een bedrag van f 1800.

Het rapport. uitgebracht door de financiële  commissie, luidde gunstig. De rekening werd 
goedgekeurd.
De voorzitter, de heer G. J. Gotink, die aan de beurt van aftreding was werd het erelidmaat-
schap aangeboden.
De aftredende bestuursleden, de heren G. J. Gotink en G. J. Brummelman en de aftredende 
commissarissen de heren T. Looman, B. Rossel en M. Boersbroek werden met grote ' meer-
derheid herkozen. In plaats van de heer H. Groot Jebbink op „Holder” in Linde, die om ge-
zondheidsredenen bedankt had, werd gekozen. De heer H. weent op „weenk” te Linde.
Verder hadden er nog besprekingen plaats over 't al of niet wenselijke om vanwege de fabriek 
financiële steun te verlenen aan fokstieren- en controleverenigingen binnen het gebied der fa-
briek. Ze leidden tot geen resultaat.

De ledenvergadering gaf machtiging om 't krediet bij de Boerenleenbank te verhogen van 
f 20.000 tot f 50.000.
Er werden klachten gehoord over de allertreurigste staat der zandwegen en den wens geuit om
ter bevoegder plaatse op spoedige verbetering aan te dringen. Over 't voorstel van één der le-
den om de bijdrage, die de fabriek toezegt voor 't verharden der wegen, die door de melkwa-
gens der fabriek worden bereden van f 500 op f 1000 per K.M. te brengen, wordt geen besluit 
genomen, 't zal werden overwogen.
Ten slotte werden 40 melkzeven verloot en oude bussen, vaten enz. verkocht. 't Was een zeer 
gezellige vergadering en de opkomst talrijk.
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De Graafschap Bode 1928-04-03

Verslag vergadering Coöp. Zuivelfabriek Vorden.

VORDEN. In het Nutsgebouw werd een algemene ledenvergadering van de Coöp. Stoomzui-
velfabriek alhier gehouden. 
Uit het jaarverslag bleek, dat in 1927 werd aangevoerd, 8.092.453 K.G. melk, waarvan als 
consumptiemelk werd afgeleverd 133.387 K.G. Aan boter werd geproduceerd 295.285 K.G., 
welke bijna f 2,05 per K.G. opbracht. Vrachtvrij werd 180.000 K.G. boter afgeleverd. Voor de 
melk werd betaald   f   6,65 per 100 K.G., zijnde 19 cent per 100 K.G. meer dan in 1926.
De voor transport bestemde bestemde bussen, werden gratis in bruikleen aan de leden afge-
staan. Voor vernieuwing en reparatie aan de melkbussen werd besteed f 2200. 
De kosten van het melkvervoer was 39 cent per 100 K.G. De fabrieksgebouwen plus inventa-
ris zijn geheel afgeschreven. De reserve bedraagt f 25.000. De Directeur werd dank gebracht 
voor zijn nauwkeurig accuraat beheer. 

Aan de beurt van aftreden waren de heren G. J. Gotink (voorzitter) en G. J. Brummelman, en 
de Commissarissen M. Boersbroek, H. Weenk en B. Rossel. Deze werden allen met grote 
meerderheid van stemmen herbenoemd, terwijl in plaats van de heer T. Loman uit Vierakker 
eveneens aftredend doch die wegens hoge leeftijd bedankte, werd gekozen de heer Joh. de 
Greeff. 
Van de commissie van het onderlinge Boerenverzekeringsfonds waren aanwezig de heren 
Jonkman uit Zutphen en Elkink uit Ruurlo, die omtrent genoemde verzekering inlichtingen 
gaven. Voor deze verzekering bleek veel belangstelling te zijn.

DGB 1928-11-02
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De Graafschap Bode 1929-11-01

Kort verslag najaarsvergadering Zuivelfabriek
Goede vorderingen bij de bouw van de nieuwe zuivelfabriek

VORDEN.- Onder voorzitterschap van de heer G. J. Gotink werd Woensdag n.m. een druk 
bezochte vergadering gehouden van de Stoomzuivelfabriek alhier. 
De verkoop van de spoeling, bracht f 2.- per 100 Liter op. De sintels werden in twee percelen 
verkocht tegen f l0.- per perceel. Voorz. had een brief ontvangen van bewoners der Lankhor-
sterstraat, waarin deze hun oprechte dank betuigen aan 't bestuur en de leden der boterfabriek 
voor hun mooie bijdrage voor het verharden van dien weg. 
Verder deelde hij mee dat bij de nieuwe fabriek een paardenstal gebouwd zal worden. Hij 
brengt hulde aan de aannemer der nieuwe fabriek, den heer Kleinpennink uit Zeddam voor 
zijn uitgevoerde werken. De nieuwe fabriek zal vermoedelijk in Maart volgend jaar worden 
geopend. Vervolgens kwam ter sprake het verkopen der oude fabriek en Directeurswoning. 
Besloten werd om dit aan te houden tot de voorjaarsvergadering, tenzij er onverwachts een 
koper kwam opdagen, waarop dan het bestuur een vergadering zal bijeenroepen.

De directeur de heer J. Nienhuis deelde nog een en ander mee over de stand der financiën, die 
nog al gunstig te noemen is. De leden wordt er nog eens op gewezen om toch vooral niet al-
leen veel knollen te geven aan hun melkkoeien, doch wel met ander meelvoer er bij, daar dit 
schadelijk kan zijn voor de kwaliteit der boter (z.g. knollensmaak).
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1930

De Graafschap Bode 1930-04-04

Verslag  jaarvergadering CZ. Zuivelfabriek Vorden.

VORDEN.- De algemene ledenvergadering der Coöp. Stoomzuivelfabriek alhier, had Vrijdag
in 't nutsgebouw plaats, onder voorzitterschap van den heer G. J. Gotink. Deze wenste de le-
den een groeizaam jaar toe, en deelde mee, dat over 't algemeen de toestand der landbouwers 
gunstig is, de melkprijs is wel laag, doch dit is mogelijk van tijdelijke aard. 
Van het bestuur was aftreden de heer J. W. Smit, die met bijna alg. stemmen werd herkozen. 
De heren G. Broekgaarden, G. Winkel en T. Gosselink (commissarissen) werden eveneens 
herkozen. 
Ter sprake kwam de verkoop der oude fabriek en de directeurswoning. Het bestuur werd 
machtiging verleend om deze gebouwen publiek te verkopen, doch voor dat de gunning ver-
leend wordt zal eerst met de leden werden vergaderd. De oude melkbussen werden op deze 
vergadering niet verkocht, wel een gierkar, deze bracht f 62. op. 

Uit het verslag van de directeur delen we mee, dat het ledental met 4 is vooruitgegaan en op 
31 Dec. 1929 in totaal 584 bedroeg. In 1929 werden verwerkt 8.373.901 kilo melk of 96000 
kilo meer dan in 1928. Hiervan werden 140.409 kg. voor consumptie verkocht, en 8.233.492 
kg. voor boterbereiding bestemd. 
Geproduceerd werden 306.771 kg. boter tegen 299.615½ kg. in 1928, dus 7156½  kg. meer. 
Het vetgehalte volgens boteropbrengst was 3,30 tegen 3,15 in 1928. De boter bracht op 
631.181,52½ of bijna f 2.06 per kg. 
De verdere ontvangsten bedroegen: voor zoetemelk f 19.063,835 voor spoeling f 4.489,44; 
voor lekmelk f 1.569,77; voor karnemelk 1953,27; voor room f 743,20. 
Betaald werd voor melk f 556.229.87 of ruim f 6,64 per 100 kg, tegen f 6.88 per 100 kg. in 
1928, dus 24 cent per 100 kg. minder.
De onkosten bedroegen f 84.266,81 of per 100 kg. melk f 1,006; met inbegrip van het gereser-
veerde bedrag bedroegen de onkosten in 1929 per 100 kg. f 1,227 in 1928 f 1,182. 
Voor het melktransport werd de onkostenrekening belast met 36 cent per 100 kg.; lonen en sa-
larissen 17.6 cent; verpakking voor boter 13,4 cent; assurantie, belasting, leden en rente 7,6 
cent; vracht, porto's, telefoon 4,1 cent; diverse kosten 8,7 cent. 
Onder diverse kosten komt voor de bijdrage van f 1000, voor de nieuw verharden weg in Lin-
de. 
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De Voorzitter dankte de directeur den heer J. Nienhuis voor zijn accuraat beheer, vooral wat 
het financiële gedeelte betreft en sprak den wens uit, dat hij nog vele jaren met dezelfde opge-
wektheid zijn beste krachten mag wijden, ook aan de nieuwe fabriek. (De oude fabriek bestaat
20 April 36 jaar). Ook brengt hij hulde aan den aannemer de heer Kleinpennink uit Zeddam 
voor zijn uitstekend werk. 
Vervolgens zegt de voorzitter dat het bestuur goede medewerking heeft gehad van 't Gemeen-
tebestuur en 't Waterschap. De nieuwe fabriek zal gedurende 5 middagen worden opengesteld,
om te worden bezichtigd door de leden en hun vrouwen op nader te bepalen datum, vermoe-
delijk half April. Het bestuur is van plan een kleine traktatie aan te bieden aan de vele belang-
stellenden.

De Graafschap Bode 1931-04 03

Verslag vergadering Coöp. Zuivelfabriek Vorden

VORDEN. Heden vergaderden de leden van de Vordense. Coöp. Zuivelfabriek in 't Nutsge-
bouw. In zijn openingsrede memoreerde de voorzitter, de heer G. J. Gotink, dat de toestand 
voor de boeren sedert de najaarsvergadering aanmerkelijk slechter is geworden. De goede ver-
houding tussen de opbrengsten van het bedrijf voor de nog steeds dalende boter- en varkens-
prijzen enerzijds en de hoge uitgaven voor pachten, belastingen, lonen en sociale verzekering 
anderzijds, is ten enenmale verbroken, waardoor het bedrijf niet alleen niet meer lonend is, 
doch menige boer in hard werken niet of ternauwernood in het onderhoud van zijn gezin kan 
voorzien en in werkelijkheid een noodtoestand is geschapen. 

Spr. hoopt, dat hierin spoedig een verandering ten goede mag komen, doch hij ziet de toestand
niet rooskleurig in. De notulen werden gelezen en goedgekeurd. De aftredende bestuursleden, 
de heren G. J. Gotink en G. J. Brummelman en de aftredende commissarissen de heer H. 
Weenk, B. Rossel, joh. de Greef en M. Boersbroek worden met zo goed als algemene stem-
men herkozen en nemen voor zover aanwezig, onder dankzegging de herbenoeming aan. 
De rekening over 1930 werd goedgekeurd. 

Hierna wordt het schema voor de kwaliteitsverbetering van melk van de G.O. Bond van Zui-
velfabrieken met de leden besproken. In verband hiermee deelt de directeur mee, welke maat-
regelen van Regeringswege in Denemarken worden getroffen om de kwaliteit van de melk te 
verbeteren. De directeur licht het een en ander nader toe en dringt er vooral bij de leden op 
aan te zorgen voor een goede melkwinning als grondslag voor de bereiding van een goed pro-
duct. Hij deed mededeling van het resultaat van de onderzoekingen van de melk op vuilgehal-
te, gehouden in September 1930 en Maart 1931 en constateert grote vooruitgang.. Het aantal 
slechte monsters bij de vuilproef bleef onveranderd. Getracht zal worden bij deze leden nog 
verbetering aan te brengen.

Leden die hun best doen zuivere melk aan de fabriek te leveren,mogen geen nadeel ondervin-
den van hun collega's, die het met de zindelijkheid niet nauw nemen. Zonder veel moeite en 
geheel zonder kosten is een grote verbetering van de melkwinning aan te brengen. 
De voorz. deelt mede, dat dit jaar met het oog op de grote aanvoeren van melk op Maandag, 
vroeg met Zaterdagavondlevering zal worden begonnen. De directeur roept de medewerking 
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van de leden in om vooral ook de avondmelk te leveren, aangezien anders het grote voordeel, 
dat hierbij bereikt kan worden, verloren gaat. 

Uit het verslag vermelden we het volgende: In 1930 werden aan de fabriek verwerkt 
8.496.203 K.g. melk tegen 8.373.901 K.g. in 1929. In consumptie werd gebracht 144.938 K.g.
melk. De boterproductie bedroeg 308.904 K.g. De boter bracht f 1.68 per K.g. op. Het vetge-
halte was 3.207 tegen 3.23 in 1929. Ongeveer 190.000 K.g. boter werd aan de fabriek afgele-
verd. Voor de melk werd betaald f 5,217 per 100 K.g. of f 5,37 per 100 liter. De bruto-op-
brengst van 100 K.g. was f 6.45. Voor onkosten werd ingehouden f 1.233 per 100 K.g. melk 
en betaald f 1,261, zodat er een tekort op exploitatie is ontstaan van 2.8 ct. p. 100 K.g. melk. 
In het onkostencijfer is begrepen een belangrijke afschrijving. Het melkvervoer kostte ruim 34
cent per 100 K.g. melk. Hierna sloot de voorz. met de beste wensen voor de landbouw de ver-
gadering.

De Graafschap Bode 1932-04-01 

Verslag alg vergadering Coöp. Zuivelfabriek Vorden.

VORDEN. – In het Nutsgebouw werd de algemene ledenvergadering gehouden van de Coöp.
Zuivelfabriek, alhier.
De waarnemend voorzitter, de heer J. W. Smit (onder-voorzitter), roept de leden welkom toe 
en deelt mede, dat de voorzitter, de heer G. J. Gotink hem om gezondheidsredenen verzocht 
heeft, de leiding der vergadering op zich te willen nemen, dan wel verzoek hij in dit geval 
gaarne gevolg geeft en spreekt de wens uit, dat de heer Goting  spoedig algeheel hersteld mag 
zijn, waarmee de vergadering onder applaus instemt.

De notulen der vorige vergadering worden gelezen en goedgekeurd. Hierna wordt de jaarreke-
ning behandeld en goedgekeurd. Een voorstel om een gedeelte van het overschot der rekening
als melkgeld uit te keuren, vond geen ondersteuning. De directeur werd dank gebracht voor 
het gevoerde beheer. De aftredende bestuursleden, de heren H. J. Tjoonk en A. Berenpas en de
aftredende commissarissen de heren J. A. Berenpas H.N.zn., N. Nijenhuis, H. Schut en A. I. 
Meijer werden allen herkozen en nemen de herbenoeming aan. Aan het verzoek van een der 
leden om boter voor de leden tegen verminderden prijs beschikbaar te stellen, werd, na toe-
lichting door de directeur over de bezwaren, welke hieraan zijn verbonden, niet voldaan.

Een verzoek om elke dag boter voor de leden beschikbaar te stellen in plaats van twee dagen 
per week, werd gaarne ingewilligd. Met het oog op de afzetmoeilijkheden voor de boter, werd
aan de leden de raad gegeven, uitsluitend boter van eigen fabriek te gebruiken en de margari-
ne buiten de deur te houden.

In hoeverre het verwerken van melk op Zondag nog voordelig kan zijn, zal nader onder de 
ogen worden gezien. De waarnemend voorzitter sluit daarna de vergadering met een woord 
van dank aan de leden voor hun tegenwoordigheid en de aangename besprekingen.
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De Graafschap Bode 1932-10-31 

Kort verslag jaarvergadering CZ Vorden.

VORDEN.- 29 Oct. In 't Nutsgebouw had een
druk bezochte vergadering plaats van 't bestuur
en leden der Coöp. Zuivelfabriek alhier. Na deze
vergadering  had  de  aanbesteding  plaats  der
melkritten over het jaar 1933. De voorzitter de
heer  G. J.  Gotink opende met een welkomst-
woord en verheugde zich dat er zovelen aanwe-
zig waren. De secr. de heer H. J. Tjoonk las de
notulen, welke zonder op- of aanmerkingen wer-
den goedgekeurd. Besloten werd op een ingeko-
men schrijven van enige leden, om commissie te
benoemen voor  monsterneming en melkonder-
zoek. De directeur, bestuur en de gehele verga-
dering kon zich hiermede best ver. enigen. 
Voorgesteld werd om bij elke melkrit twee per-
sonen aan te wijzen, die dan deze monstername
en het melkonderzoek zullen behartigen. Vervol-
gens  deed de directeur  nog een mededeling  tt
over de heffing op de boter, waarna de Voorzit-
ter  de  leden  aanspoorde  om vooral  te  zorgen
steeds de zindelijkheid bij de melk te betrachten
en niet alleen knollen aan het melkvee toedie-
nen,  doch ook andere  voederartikelen,  wat  de
smaak van boter en melk ten goede komt. Hier-
na had de aanbesteding plaats der melkritten.
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De Graafschap Bode 1933-03-13

Begrafenis voorzitter G. J. Gotink

VORDEN - 13 Maart. Zaterdagmiddag j.l. werd op de begraafplaats alhier het stoffelijk over-
schot van wijlen de heer G. J. Gotink – 67 jr. – onder grote belangstelling ter aarde besteld. 
Hierbij merkten we op: de Burgemeester, bestuur, commissarissen en personeel der Coöp. 
Zuivelfabriek alhier, waarvan de overledene sedert 1916 voorzitter was; besturen van boterfa-
brieken uit Almen en Linde; de Kerkeraad en het college van Kerkvoogden en Notabelen; het 
bestuur van het Groene Kruis; bestuur en raad van toezicht der Boerenleenbank; de beide pre-
dikanten Ds. Reijnierse en Ds. van Nood, terwijl het Oude en Nieuwe Gasthuis vertegenwoor-
digd was door de rentmeester en de provisor de lieer Tromp Meesters. 
De overledene was sedert 1908 bestuurslid en vanaf 1916 voorzitter der Vordense Zuivelfa-
briek. In 1918 werd hij benoemd als president kerkvoogd der Ned. Herv. gemeente. 
Tevens was hij voorzitter van de raad van toezicht bij de Boerenleenbank en vele jaren be-
stuurslid van het Groene Kruis.

Aan de groeve herdacht de heer Tromp Meesters de overledene als een vriendelijk, humaan en
flink pachter, die veel op landbouwgebied heeft tot stand gebracht. Ds. Reijnierse sprak ge-
voelvolle woorden tot de nabestaanden. 
De zoon van de overledene dankte allen voor de laatste eer aan zijn vader bewezen, in 't bij-
zonder de hercn Tromp Meesters en Ds. Rijnierse voor de vriendelijke woorden hier door hen 
gesproken. 
Hiermee was deze plechtigheid beëindigd en allen diep onder den indruk huiswaarts.

De Graafschap Bode 1933-04-10 

Verslag vergadering CZ Vorden

VORDEN. - Zaterdag j.l. vergaderden de leden der Vordense Coöp. Zuivelfabriek. De Voor-
zitter, de heer J. W. Smit, opent de druk bezochte vergadering met een welkomstwoord en 
wijdt enige woorden aan de nagedachtenis van de overleden voorzitter, de heer  G. J. Gotink, 
die hij schetst als een man met groot verstand, die leiding wist te geven en wiens heengaan 
voor zijn gezin en voor de fabriek een groot verlies betekent. Spreker verdiept zich daarna in 
de moeilijkheden, waarmede de zuivelindustrie te kampen heeft.

Enige mededelingen worden gedaan in verband met heffing op de boter en toeslag op de 
melk. Sedert 10 Juli 1932 tot 1 April 1933 bedroeg de toeslag een bedrag van f 87747 of f 
1.52 per 100 kg. melk. 
De rekening over 1932 wordt goedgekeurd en het exploitatie-overschot ten bedrage van 
f 10.275,74 wordt bestemd voor afschrijving. 
De melkaanvoer bedroeg 8.269.067 kg. of 196.415 kg. meer dan in 1931. 
A1s consumptiemelk werd plaatselijk verkocht 159.113 kg. Geproduceerd werden 301.201½  
kg. boter. De gemiddelde boterprijs was f 1,19, de gemiddelde melkprijs f 3,555 per 100 kg. 
De onkosten bedroegen met inbegrip van afschrijving f 0,99 per 100 kg. 
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De voorzitter dankt de directeur en personeel voor hun toewijding. De lonen en salarissen zijn
weer verlaag met 5 %. De leden dringen er op aan het onkostencijfer zo laag mogelijk te hou-
den en vragen nadere inlichtingen over de post „diversen”. 
Het aftredend bestuurslid de heer J. W. Smit en de aftredende Commissarissen de heren G. 
Winkel, G. Broekgaarden en T. G. Gosselink worden herkozen. In de plaats, van de heer G. J. 
Gotink wordt als bestuurslid gekozen de heer A. J. Lenselink (Weppel). 
Het resultaat van de ingestelde controle op het onderzoek van het vetgehalte der melk aan de 
fabriek stemt tot tevredenheid. Klachten worden vernomen over de hoge boterprijs, welke de 
leden moeten betalen in verhouding tot den uitbetaalden melkprijs. De voorzitter zegt toe dit 
ter bevoegder plaatse te zullen bespreken. Hierna sloot de, voorzitter deze aangename verga-
dering met dank aan de talrijke aanwezigen.

De Graafschap Bode 1933-10- 30 

Verslag vergadering  Coöp, Zuivelfabriek, Vorden.

VORDEN.- Vrijdagmiddag vergaderde het bestuur en leden van de Coöperatieve Zuivelfa-
briek alhier, ongeveer 200 leden waren aanwezig. De voorzitter de heer Smit opent de verga-
dering en houdt een rede, waaraan wij het volgende ontlenen:
Wij boeren leven nog in droeve omstandigheden. Wat wordt er niet in ons boerenbedrijfsleven
ernstig ingegrepen en toch is het grote noodzaak, dat iedere boer zich aan de nieuwe gewijzig-
de toestand aanpast. Heeft niet onze Zuivelwet grote voordelen gebracht, al waren wij lang 
niet tevreden met de gemaakte prijs. Stellen wij toch de vraag eens, wanneer er geen Crisis-
zuivelwet ware geweest, tot welke prijzen zou dan de boterprijs geraakt zijn. Dit alles moet 
men goed overwegen, alvorens deze wet te beoordelen. 
Zo leven wij thans in de afslachting van onze rundveestapel, die nodig is in verband met zui-
vel- en vleesprijzen. Treurig is het te zien hoevele dragende dieren worden afgeslacht, doch 
het is grote noodzaak willen wij boeren in de toekomst lonende prijzen voor zuivel en vlees 
behouden. Ook onze varkensstapel moet geweldig worden ingekrompen, als men bedenkt, dat
onze uitvoer en het binnenlands verbruik beide ongeveer met 30 procent zijn verminderd: dus 
ook daarin zal inkrimping nodig zijn, om onze varkenshouderij lonend te houden.

Nemen we alles bij elkaar, onze tarwe- en roggesteun, vooral deze laatste, die toch vooral 
voor de zandboer van grote betekenis is en ook de aardappelsteunwet, die toch zo vaak ten. 
onrechte veroordeeld wordt, dan mogen we met enige hoop de toekomst tegemoet gaan.
Wanneer ik nog even de toestand van onze boterfabriek wil belichten, dan meen ik als mijn 
volle overtuiging te moeten zeggen, dat, al heeft onze fabriek nog een grote schuld, zij een in-
richting is waaraan jarenlang geen grote onkosten zullen komen.
Bovendien wanneer ik het jaarverslag van de F.N.Z nalees, merk ik daarin op, dat in ons land 
ruim een derde van de fabrieken minder dan 3 mill. K.G, melk omzet hebben, zo is het voor 
ons een groot voordeel dat wij, die van 6 mill. tot 9 mill. K.G. omzet hebben, altijd een voor-
delige exploitatie hebben. Wanneer we dus ook door de inkrimping van de veestapel eens ge-
bracht zouden worden op 6 mill. K.G., dan nog behoren wij tot één der grootste fabrieken. We
hebben alle reden tot dankbaarheid.
Wij hebben een buitengewoon groeizaam jaar gehad en ook groenvoer voor dit najaar is er in 
overvloed.
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De notulen der vorige vergadering worden gelezen en goedgekeurd. Hierna heeft de verkoop 
der spoeling plaats in 24 percelen, die van ,50 tot 55 cent per 100 Liter opbrachten. De sintels 
worden verkocht in 2 percelen en brachten elk f 7.25 op. 
De directeur, de heer J. Nienhuis doet enige mededelingen aangaande de controle, op het 
melkonderzoek. De resultaten hiervan zijn zeer bevredigend. De heer Addink vraagt, waarom 
de uitkering uit de Crisiszuivelpot van f 5.- niet door de fabrieken wordt uitgekeerd. Hij vindt 
dat de verdeling naar f 5.- per koe onbillijk is, omdat de zoetboeren al een behoorlijke prijs 
voor hun melk hebben ontvangen en vraagt of de F.N.Z. geen pogingen heeft aangewend om 
een billijker verdeling te krijgen in verhouding tot de geleverde hoeveelheid melk aan de fa-
brieken. De voorzitter zegt dat alle pogingen, door de F.N.Z. aangewend om een verdeling 
door de aan de fabrieken geleverde melk te verkrijgen, zijn mislukt. De Minister wil dat niet. 
De heer Addink vraagt of aan de boeren nog boter, tegen lagere prijs zal worden verstrekt. 
Hierop antwoordt de voorzitter dat het plan hiertoe met algemene stemmen door de F.N.Z. is 
verworpen.
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering.

de Graafschap Bode 1934-02-02

40-jarig jubileum van de directeur de heer J. Nienhuis.

De heer J. Nienhuis, directeur van de Coöp.
Zuivelfabriek te Vorden, herdacht Donderdag
zijn 40-jarig jubileum. In een versierde auto
werd de jubilaris met zijn echtgenote en kin-
deren van huis gehaald. In het Nutsgebouw,
waar de receptie plaats had, wachtte een tal-
rijke menigte om de directeur te verwelko-
men. 
Nadat  de  familie  Nienhuis  gezeten  was  te-
midden van een 30-tal  fraaie bloemstukken
welke van verschillende verenigingen waren
ontvangen, nam de voorzitter, de heer J. W.
Smit, het woord en sprak de volgende rede
uit:

Toespraak van den heer J. W. Smit.
Hooggeachte  jubilaris!  Voor mij  is  het  een
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aangename taak U op dezen dag te mogen toespreken. Namens het bestuur, commissarissen
en leden bied ik U van ganser harte onze gelukwens met dezen dag aan. 

Wij vieren thans met U en Uw gezin feest. Gij zijt de eerste in ons land die 40 jaren lang aan
één fabriek als de onze werkzaam zijt geweest, een prestatie, die alle hulde verdient. Gij zijt
één van die pioniers die de vooruitgang op zuivelgebied in grote mate hebben helpen bevorde-
ren. Grote waardering hebben wij voor Uw kennis als directeur, voor Uw persoon als chef in
onze fabriek. 

Dit zijn gaven waarvoor gij zelf dankbaar zult zijn, dat gij deze zo ruimschoots dienstbaar
hebt gemaakt voor onze belangen. Met volharding hebt gij gearbeid, er moest steeds naar uit-
breiding worden uitgezien, tot ten slotte een nieuwe fabriek moest worden gebouwd. 

Voor de prettige samenwerking die wij op onze vergaderingen mochten hebben en waarbij U 
met ons de belangen der fabriek besprak, danken wij U zeer. Dat U niet alleen op zuivelge-
bied veel kennis had, doch ook op het gebied van landbouw bemerkten we steeds. 
Ook U, mevrouw Nienhuis, als trouwe echtgenote, stond gij Uw man terzijde, waarvoor wij U
ook onze hartelijke gelukwensen brengen. Van harte hopen wij, dat Uw huwelijksgeluk nog 
jaren gespaard moge blijven, ook aan Uw kinderen onze gelukwens met dezen dag. God geve 
dat gij nog lang het geluk mag smaken Uw ouders te mogen bezitten. 

Tot slot geachte directeur, spreek ik de hartgrondige wens uit, dat gij nog lang voor ons en 
voor onze fabriek gespaard moge blijven. Wij boeren leven in een kommervolle tijd en kun-
nen U nog niet missen. Wij hopen dat vooreerst de tijd nog niet mag komen, dat U het werk 
zult neerleggen. Komt eenmaal die tijd, dan hopen wij dat U nog een reeks van jaren van Uw 
welverdiende rust mag genieten.

Burgemeester Arriëns spreekt hierna den jubilaris toe. 
Op mij rust de aangename taak, aldus spreker, hulde te brengen namens het bestuur der ge-
meente Vorden, dat ik de eer heb te vertegenwoordigen. U heeft het voorrecht met grote vol-
doening te mogen ontvangen die rijpe vruchten, die hun ontstaan te danken hebben aan een 
40-jarige periode, gewijd aan arbeid, kennis en toewijding, in de eerste plaats gewijd aan de 
fabriek en voorts door Uwe levendige belangstelling, werkdadig samenleven en grote hulp-
vaardigheid bij alles, wat de landbouw, de hoofdzaak van bestaan, in onze gemeente betreft. 

Daardoor hebt gij de positie veroverd in onze gemeente, die ik in Uw gedenkboek heb om-
schreven als te zijn „Eén der beste burgers onzer Gemeenschap”. Het doet mij daarom veel 
genoegen, dat het Gemeentebestuur van Vorden zich met mijn oordeel verenigde, U als herin-
nering aan dezen voor U zo betekenisvolle dag de plaquette met het wapen der Gemeente te 
mogen aanbieden. Ik hoop dat deze plaquette een ereplaats in Uw huis zal innemen en nog tal 
van jaren getuigenis zal afleggen van de goede en prettige verhouding, die er steeds tussen U 
en ons bestuur bestaan heeft.

De heer J. W.  Smit overhandigde, namens het bestuur en commissarissen, een gedenkboek 
(album) aan den jubilaris.

Verschillende sprekers.
De heer Berenpas, voorzitter van commissarissen, sprak vervolgens de directeur toe. 
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Toen U op 1 Februari 1894 het directeurschap aanvaardde, waart gij met allerlei idealen ver-
vuld. Moeilijk was het begin, het ledental gering zegt spr. De boter moest U ter markt brengen
en kopers zoeken die een goeden prijs betaalden. Het duurde echter niet lang of U wist een 
product te bereiden, dat aftrek vond, zowel in binnen- als in het buitenland. Het ledental 
breidde zich aanmerkelijk uit. Door Uw taaie volharding en grote kennis is onze fabriek één 
der mooiste van ons land geworden. Laten we hopen zegt spr. dat onze fabriek nog in groei en
bloei moge toenemen, onder Uw bekwame leiding.

Hierna sprak Burgemeester Arriëns als voorzitter van de G. O. M. van Landbouw afd. Vorden,
waarvan de heer Nienhuis tal van jaren secretaris is. Uit naam van deze afdeling bood de Bur-
gemeester twee zilveren kandelaar aan, welke in dank werden aangenomen. Als vriend zegt de
Burgemeester kan ik het niet nalaten om U persoonlijk een cadeau aan te bieden. Daar U een 
grote liefhebber van de jacht is, bied ik U een boekwerk aan over de jacht. Ik hoop dat U hier-
in vele aangename stukjes zult vinden, waarvan ook nog wel wat te leren valt.

Het zoontje van den machinist Wimpie Martinus en het dochtertje van den assistent Dini 
Huunemans zongen een aardig liedje en boden bloemen aan, waarna de heer Huunemans na-
mens het personeel der fabriek zijn directeur hulde bracht en hem prees als een humaan chef 
die het personeel steeds met raad en daad bijstaat en bood hem een keurige sigarenkoker aan.

Inmiddels was de zaal vol belangstellenden, directeuren van zuivelfabrieken uit den omtrek, 
leden van verschillende verenigingen, de heer A. Hylkema, zuivelconsulent en den heer Cle-
veringa, het bestuur der Kon. Ned. Middenstandsbond afd. Vorden, leraren van landbouw-
scholen, de Directeur van den Keuringsdienst en vele anderen.
De heer H. J. Gotink, directeur der Coöp. Landb. Vereen. „De Eendracht” alhier, overhandig-
de den jubilaris met enige toepasselijke woorden een foto in zilveren lijst aan, voorstellende 
„de Boerenleenbank” alhier.

Vervolgens voerden nog het woord de heer K. G. Rouwenhorst, namens de afd. Vorden van 
den C.B.T.B.; de heer 1. Meijer, namens de afd. A.B.T.B. de heer Vedders namens den Bond 
van Oud-Leerlingen en dc Gymnastiekvereniging „Sparta”; de heer v. Mourik namens het 
Nutsbestuur; de heer Gijmink, landbouwleraar uit Zutphen; de heer van Lunzen namens de 
Molest en Stormschade Verzekering en het Ziekenfonds Onderling Hulpbetoon, waarvan de 
heer Nienhuis mede-oprichter was; de heer Boschloo namens het botercontrolestation; de heer
Reefink sprak op rijm. De heer Krot uit Enschede sprak namens den Bond van Directeuren 
van Zuivelfabrieken en bood namens deze een prachtig schilderstuk aan in vergulde lijst, 
voorstellende een landschap uit de Vordense omgeving. De heer Koomans bood namens de E. 
V. B. een schilderij aan, voorstellende de nieuwe boterfabriek. Met enige welgekozen woor-
den werd dit cadeau overhandigd. Door de heer Zwart uit Borculo werd een gouden potlood 
aangeboden.

Professor van den Burg hield een gloedvolle rede en roemde het werk van de directeur, die 
als jongeman van 20 jaren hier aan de fabriek kwam en door zijn flink optreden en nauwge-
zette plichtsbetrachting de fabriek tot bloei heeft gebracht. 

Onder de vele telegrammen, die binnen waren gekomen, werd er een voorgelezen door de 
voorzitter, welke afkomstig was van Dr. Posthuma. Keurige bloemenmanden waren ontvan-
gen van dc Coöp. Landb.veren, „De Eendracht”; de Zuivelfabriek „De Wiersse”. van het 
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Nutsbestuur; van de Geld. Overij. Bond van Zuivelfabrieken: Middenstandsveren. Vorden; 
Machinefabriek v. d. Ploeg Apeldoorn en nog vele anderen. Het verslag zou te veel plaats-
ruimte innemen om alle namen van de sprekers en de schenkers van bloemstukken te vermel-
den. De beide muziekverenigingen „Concordia” en „Sursum Corda” brachten een serenade.

De vele ingezeten en ook zij die van elders kwamen, bewezen wel dat de heer Nienhuis de 
hem gebrachte hulde waardig was.
Bij het diner, waarmede de avond werd beëindigd, werd nog menig hartelijk woordje gespro-
ken.
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De Graafschap Bode 1934-04-06 

Verslag vergadering Vordense Coöp. Stoomzuivelfabriek.

VORDEN.- Woensdag vergaderden de leden van de Vordense Coöperatieve Stoomzuivelfa-
briek in 't Nutsgebouw. Na een openingswoord van de voorzitter de heer J. W. Smit, werd re-
kening en verantwoording gedaan over het afgelopen boekjaar. Aan het verslag ontlenen we 
het volgende: De melkaanvoer bedroeg 8.138.070 K.G. of 1½% minder dan in 1932. Voor de 
melk werd betaald f 3,40 per 100 K.G. of f 3,50 per 100 liter, bij een vetgehalte van 3,24 %. 
De onkosten bedroegen 70 cent per 100 kg met inbegrip van rente, afschrijving en reserve 93 
cent. 
Het verslag gaf enkele leden aanleiding tot het stellen van vragen, welke afdoende werden be-
antwoord. De rekening werd goedgekeurd en aan de directeur en personeel dank gebracht 
voor hun toewijding. 

Het aftredend bestuurslid de heer A. J. Lenselink werd herkozen, evenzo de aftredende com-
missarissen, de heren B. Rossel en joh. de Greeff. Allen nemen de herbenoeming aan. Het aftr.
bestuurslid de heer G. J. Brummelman en de aftr. commissarissen de heren H. Weenk en M. 
Boersbroek waren niet herkiesbaar. In de plaats van het bestuurslid G. J. Brummelman werd 
gekozen de heer R. B. Lenselink en in die van de beide aftr. commissarissen, resp. de heren G.
J. Knoef en H. Regelink. De voorzitter richtte woorden van de grote waardering tot de schei-
dende leden voor het vele en nuttige werk door hen in 't belang der zuivelfabriek verricht. On-
der krachtig applaus stemde de vergadering in krachtig het door de voorzitter gesprokene.

Vervolgens bracht de voorzitter de t.b.c. bestrijding onder het rundvee ter sprake. Spr. acht het
ogenblik om hiermee te beginnen niet gunstig, omdat het niet bekend is hoe de Rundveecen-
trale op den duur zal handelen met de afname. Ook acht hij het gewenst voor het welslagen, 
dat er meer op aangedrongen werd , door de leden. Ten slotte vestigde de voorzitter de aan-
dacht der leden op de hier in Gelderland bestaande commissie voor stalwedstrijden en melk-
winning. Deze commissie heeft veel succes van haar werk en mag als een der zeer belangrijke
instellingen worden beschouwd.

Mocht er liefhebberij bestaan voor het houden
van een wedstrijd, dan kan men zich daarvoor
aan de fabriek aanmelden. Enkele leden waren
van  mening,  dat  hiervoor  modelstallen  vereist
worden,  doch dat  is  geenszins  het  geval.  Veel
hangt af van een goed gebruik van de stal. On-
der  applaus  van de leden deelde de voorzitter
nog  mee,  dat  in  dit  jaar  vanwege  de  fabriek
weer  melkcursussen  zullen  worden  georgani-
seerd. Met een woord van dank voor de aange-
name besprekingen sloot de voorzitter de verga-
dering.
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De Graafschap Bode 1934-11-28 

Verslag vergadering CZ. Vorden 
Oprichting vereniging voor tbc.-bestrijding

VORDEN. Door het bestuur der Coöp. Zuivelfabriek alhier, was een vergadering belegd in 
het feestgebouw van de heer E. J. Lettink, met het doel om een vereniging op te richten voor 
t.b.c.-bestrijding bij rundvee. Een groot aantal leden waren aanwezig, alsmede de heren Jonk-
man, secr. GOZ. en Dr. de Ronde, dierenarts. 
De heer J. W. Smit, voorzitter opende deze vergadering en verheugde zich, dat aan de oproep 
door zovelen gehoor was gegeven. U allen is het wel bekend, aldus spr., waarom wij hier bij-
een zijn gekomen. Het is van groot belang om ook hier een vergadering te houden om te 
trachten een vereniging te stichten voor t.b.c.-bestrijding bij rundvee. In andere plaatsen is al 
reeds een dergelijke vereniging opgericht. Vooral voor de consumptiemelk is het zo nodig, dat
de koeien op t.b.c. worden onderzocht. Er komen veel meer gevallen van t.b.c. voor bij het 
vee dan men wel denkt. Voor 1 December moet men een vereniging opgericht hebben, na dien
datum kan het niet meer. 

De heer jonkman zei, dat het wel de moeite waard is om er mee te beginnen, men heeft er la-
ter de voordelen van. Ieder jaar worden de dieren een keer ingedruppeld door de dierenarts. 
De kosten hiervan bedragen 90 cent per dier, welke door de boeren aan de dierenarts moet 
worden betaald. Met zekerheid kan spr. niet zeggen of de kalveren ook hieronder vallen van 
zes weken oud. De heer G. J. Wuestenenk vroeg of men als lid verplicht is de dieren af te 
staan, die reageren. De heer Jonkman antwoordde, dat dieren, die reageren, niet meetellen in 
de aflevering. Een koe, die reageert is ook voor de fok ongeschikt.  De open t.b.c.-lijders moe-
ten er direct absoluut uit en dat kan nu beter dan ooit te voren. 
De heer Ten Have vroeg wat het bestuur er van denkt. 

De voorzitter deelde mee, dat 't bestuur geen voorstellen heeft. De op te richten vereniging is 
geheel los van de zuivelfabriek, dus een vereniging op zichzelf. Uit de vergadering werd nog 
gevraagd of de fabriek enige subsidie verleent. De heer Jonkman was hier niet voor. Als de fa-
briek door 't oprichten van een t.b.c.-bestrijdingsvereniging enig voordeel heeft, aldus de heer 
de Greef, dan kan zij toch ook wel enige subsidie afstaan. Nadat door de heren Jonkman en de
Ronde enige gegevens waren verstrekt, vroeg de voorzitter, wie zich wenste op te geven als 
lid. 
Zeven leden hadden zich voor de vergadering al opgegeven. Een aantal aanwezigen gaven
zich op als lid, zodat de vereniging voor t.b.c.-bestrijding bij rundvee is opgericht. Over een
paar weken zal men weer vergaderen om een bestuur te kiezen. Hierna sloot de voorzitter met
dank aan allen deze vergadering.
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1935

De Graafschap Bode 1935-11-06 

Verslag Algemene ledenverg. van de Coöp. Stoomzuivelfabriek.

VORDEN.- De algemene ledenvergadering van de Coöp. Stoomzuivelfabriek alhier werd 
Maandagmiddag gehouden in het Nutsgebouw.

De heer J. W. Smit, voorzitter, heette de talrijke aanwezigen hartelijk welkom, in het bijzon-
der de oud-bestuursleden.
Spr. zei vervolgens, dat met al die crisisbeslommeringen de boer vaak niet weet wat te doen. 
De vrijheid is hem geheel ontnomen, aan de varkensfokkerij, de rundvee- en graanteelt wor-
den allen onder paal en perk gesteld. Verbetering is nog niet te bespeuren. Men moet nog 
steeds de grootst mogelijke zuinigheid betrachten. Veel wordt er nog geproduceerd, wat vaak 
met schade van de hand moet worden gedaan. Onze export is verdwenen, ieder land is thans 
op zichzelf aangewezen. 
De Minister heeft de melkbeperking uitgesteld van 1 juli j.l. tot 29 Dec. a.s. Van de zijde der 
organisaties wordt alles gedaan om de beperking van de baan te krijgen. Mocht de zuivelbe-
perking doorgaan, dan zal men weer een groot aantal controleurs moeten aanstellen. De con-
sumptiemelkers hebben altijd nog een bevoorrechte plaats gehad. 

De zomer van dit jaar is goed geweest, er was in overvloed gras en hooi. De graanoogst was 
iets minder goed, doch laten we tevreden zijn, aldus spreker. Het is jammer, dat de boeren-
stand gaat verarmen, vooral de kleine landbouwers. Laten wij als leden vertrouwen blijven 
stellen in bestuur en leiders en in de eerste plaats in God. Spr. hoopte, dat de besprekingen een
geanimeerd verloop mochten hebben en verklaarde de vergadering voor geopend.

Door de heer A. J. Lenselink werden de notulen gelezen van de oud-secretaris, de heer H. J. 
Tjoonk.
De heer Joh. Groot-Enzerink maakte een opmerking over het gedane voorstel omtrent goed-
kope boter voor de leden. Hiervan is tot op heden nog niets terecht gekomen, zei hij.
De voorzitter antwoordde, dat deze zaak nog steeds in behandeling is.

Bij de verkiezing van twee commissarissen in de vacatures G. Broekgaarden (overleden) en 
Joh. de Greef (wegens bedanken) werden resp. gekozen de heren G J. Broekgaarden (zoon 
van de overledene) en H. Egink.
De voorzitter herdacht nog even het vele werk, dat Broekgaarden in de 30 jaren, dat hij zitting
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had, voor de fabriek had gedaan.
Zijn aangename samenwerking zal steeds bij ons in herinnering blijven.

De voorzitter deelde nog mee, dat op a.s. Vrijdag n.m. 2 uur, op de boerderij van de landbou-
wer G. J. Wuestenenk op 't Addink een demonstratie zal gegeven worden in het opbinden van 
koeienstaarten volgens een nieuwe methode met gummibanden, hetgeen zeer doelmatig moet 
zijn.

Hierna vol, de de verkoop van sintels in twee percelen, le en 2e halfjaar 1936. Deze werden 
gekocht door de landbouwer H. Alemelink in Linde voor resp. f 9 ca f 9.50.
De spoeling werd verkocht voor gemiddeld 35 -41 cent per 100 liter.

Bij de rondvraag
werd geklaagd door verschillende leden over het
te weinig terug ontvangen van ondermelk.
De voorzitter zei, dat dit een technische kwestie
is. De melk schuimt verschrikkelijk, dit is wel te
verhelpen door aankoop van schuimvrije centri-
fuges, maar deze zijn enorm duur. 
De leden werden verzocht om de ondermelk een
week  lang  te  wegen  en  daarna  verslag  uit  te
brengen bij het bestuur.

De heer H. J. Artman verklaarde, dat hij zelf een
instrument  had  ontworpen  om  ondermelk
schuimvrij te maken en dit voldeed goed.
Over de kwestie „vuile melk” werd een langdu-
rige discussie gevoerd, ook wat de boete betreft,
die betaald moet worden daarvoor.
De heer Addink vroeg, of het niet mogelijk was,
dat  de  leden-melkleveranciers  de  boter  zonder
heffing of wel tegen marktprijs konden betrek-
ken. Hij had daarover, al wat gelezen in verschil-
lende bladen.

Ook de heer Schoenakker was dezelfde mening
toegedaan.
De voorzitter  antwoordde,  dat  men hierover  al
dikwijls had gesproken, om de boter te kunnen
geven  voor  verminderde  prijs.  Hij  zal  echter
trachten om met omliggende besturen van zui-
velfabrieken  een  vergadering  te  beleggen  en
zien, wat er tot stand gebracht kan worden.
Daar het merendeel der leden tegen aanbesteding
der  melkritten  voor  twee  jaren  was,  bleef  de
oude traditie gehandhaafd.

Na een kwartiertje pauze werden de melkritten aanbesteed voor 1936, zie lijst
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De Graafschap Bode 1936-03-25

Gegevens uit Jr.-verslag Vordense Coöp. Zuivelfabriek

VORDEN - Het jaarverslag over 1933 van bovengenoemde fabriek (42e boekjaar) is thans 
verschenen. Hieruit vermelden we het volgende:
Leden: Het ledenaantal vermeerderde, door toetreding van 42 en uittreding van 35 leden, met 
7 en bedroeg alzoo op 31 December 596.

Bestuur: Het bestuur is als volgt samengesteld: J. W. Smit, voorzitter; Joh. de Greef, onder-
voorzitter; A. J. Lenselink, secretaris; R. B. Lenselink, penningmeester en H. J. Arfman. Di-
recteur de heer J. Nienhuis.
Vergaderingen: In 't begin wan elke maand vergaderde het Bestuur voor gewone contróle en 
het vaststellen van de melkprijs. In 1935 werden 24 Bestuursvergaderingen gehouden, waar-
van 7 met de commissarissen en 2 ledenvergaderingen.

Controle boekhouding: Behalve door het Bestuur werd de boekhouding om de drie maanden
gecontroleerd door Commissarissen en Bondsaccountant en steeds in de beste orde bevonden.
Melkonderzoek: Het onderzoek der melk had halfmaandelijks plaats. De contróle op het 
melkonderzoek door de Zuivelconsulent, heeft ook dit jaar weer bewezen, dat het onderzoek 
aan de fabriek voldoende nauwkeurig geschiedt. Door de Zuive1consulent werden gecontro-
leerd 204 monsters, waarvon 61 gelijk, 81 met een verschil van 0,05 pct., 41 met 0,1 pct., 11 
met 0,15 pet., 7 met 0,2 pct., 2 met 0,25 pct, en 1 monster met een verschil van 0,3 pct.

Melkcursussen: Dit jaar werden vijf melkcursussen gegeven, resp. met 14, 27, 9, 15 en 13 
leerringen. Voormelkers waren G. J. Wuestenestk Jr., Chr. Jansen, B. Berenpas, B. A. ten 
Have en H. G. Nijenhuis. Het grote aantal leerlingen van de cursus in 1935 geeft de aangena-
me overtuiging dat het belang van goed melken en goede melkbehandeling ook door de leden 
meer en meer wordt begrepen.
Aan de leiders der cursussen dank voor uitnemende arbeid.
Melkveecontrole: Het aantal leden, die hun koeien door de fabriek op productie laten contro-
leren, bedraagt thans 58 met 411 koeien, een toename van 17 leden met 108 koeien.

Kwaliteit der Boter: Op de wekelijkse boterkeuringen van de Bond behaalde onze fabriek 
het Bondsdiploma met 69,2 punten.
Bestrijding Rundertuberculose: Dit jaar werden van 33 leden 463 dieren op t.b.c. onder-
zocht en bleken daarvan een klein percentage t.b.c. te zijn. Hiervan werden de meeste afgele-
verd aan de Veehouderij-Centrale. Ter bevordering van de gezondheidstoestand voor mens en 
dier, is het van groot belang, dat zich meer leden aansluiten bij de t.b.c.-bestijdingsvereniging.

Exploitatie: De melkaanvoer bedroeg 8.016.536 kg tegen 7.942.714 kg, in 1934, of ruim 9 
pct. meer. De boterproductie bedroeg 299.915 kg. tegen 294.224½ kg. in 1934. Voor de berei-
ding van 1 kg. boter was 26,2 kg. melk nodig. Het vetgehalte volgens boteropbrengst was 
3,33 pct., volgens onderzoek 3,25 pct. De boter bracht op f 367.822,23 of f 1,226 per kg. 
In 1934 was de gemiddelde prijs f 1,143 en in 1933 f 1,11 De verdere ontvangsten bedroegen 
voor consumptiemelk 158.867 liter f 12,324,14½; karnemelk 20.178 liter f 1148,30½; koffie-
room 14555 7/8 liter f 907,15; slagroom 418 6/8 liter f 484,48; karnemelksepap 11.249 liter f 
899,92; havermoutpap 1830 liter f 146,40; spoeling f 1332,82 
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Voor de melk werd betaald aan de leden f 309.574,51; of f 3,86 per 100 kg. of 35½ cent per 
100 kg. meer dan in 1934. 
De exploitatiekosten bedroegen f 63.169,31, terwijl een bedrag van f 12.302,62 werd gereser-
veerd. Dit bedrag zal worden aangewend voor afschrijving op de bezittingen en versterking 
der reserve. 
De balans geeft aan een onverdeeld saldo van f 12.302,62. 
De algemene ledenvergadering heeft over enige dagen plaats.

 
De Graafschap Bode 1936-04-01

Verslag Ledenvergadering Coöp. Zuivelfabriek Vorden.

VORDEN. - De Vordense Coöperatieve Zuivelfabriek hield Maandagavond haar algemene le-
denvergadering in het Nutsgebouw. De heer J. W. Smit heette de aanwezigen welkom en was 
verheugd over de grote opkomst. De boerenstand koesterde het vorige jaar de verwachting, 
dat de toestand beter zou worden, doch helaas veel vooruitgang is er nog niet te bespeuren. 

Wij zijn de Regering dankbaar voor haar steun op graan en melk. De melksteunbeperking, 
welke men eerst verwachtte, is gelukkig weer van de baan, aldus de voorzitter. De melktoe-
voer is over het gehele land minder geworden. Ook de varkensfokkerij en vooral de varkens-
mesterij is een mislukking. De vleesprijzen zijn in 1935 naar beneden gegaan en wat zal ons 
1936 nog brengen? Het bussenvlees is bijna op en er zal wel geen afslachting meer plaats heb-
ben. Ik hoop, aldus spr., dat de toestand wat dragelijker mag worden. Velen zitten op grote las-
ten en hoge pachten; hoe moet men die afbetalen? Met den wens dat de boerenstand zich zal 
weten staande te houden en dat de besprekingen van deze vergadering een bevredigend ver-
loop mogen hebben, opende spr. deze vergadering. 

De secretaris, de heer A. J. Lenselink, las de notulen, welke werden goedgekeurd. 
Het jaarverslag is aan de leden toegezonden, de rekening en de balans hebben de leden wel 
nagezien, aldus de voorzitter. Alles waarin vermeld is zo breedvoerig mogelijk door de direc-
teur, den heer J. Nienhuis, uiteengezet. Wat de uitbetaling der melk betreft, hierover zullen de
leden wel tevreden zijn. 

In 't vorige jaar werd 10.000 gulden afgeschreven op fabriek, machinerieën enz.; dit jaar is 
een bedrag van 12.000 gulden afgeschreven, Die 2000 gulden afschrijving is voor dubieuze 
posten. We hadden nog een dergelijke post in Duitsland, groot f 6000, dit is thans nog f 4000. 
Tegenwoordig hebben we geen dubieuze posten meer. 

De heer Addink vroeg inlichtingen omtrent de balans en informeerde naar de post diversen. 
De directeur gaf hem de nodige uiteenzetting. Ook vroeg de heer Addink naar de post lonen 
en salarissen en vond hij die bedragen wat hoog, vergeleken bij andere fabrieken. De directeur
zei, dat bij de post lonen en salarissen een bedrag van ruim 700 gulden is inbegrepen voor 
pensioen. 
Het vraagstuk lonen en salarissen komt geregeld bij ons ter sprake. De heer joh. Enzerink 
vroeg naar een post betreffende de machinerieën. Er zijn enige nieuwe machines bijgekocht, 
antwoordde de directeur. Het jaarverslag werd vervolgens goedgekeurd, waarna de voorzitter 
dank bracht aan de directeur en het personeel voor de goede zorgen en het accuraat en zuinig 
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beheer der fabriek. 

Het aftredend bestuurslid, de heer J. W. Smit, werd herkozen, evenals de aftredende commis-
sarissen, de heren G. J. Broekgaarden en T. G. Gosselink. De heer G. Winkel, eveneens aftre-
dend als commissaris, stelde zich niet meer herkiesbaar wegens vergevorderde leeftijd. Als 
zijn plaatsvervanger werd zijn zoon, G. W. Winkel ('t Gazoor), gekozen. 

De heer J. W. Smit (voorzitter) deelde mede, dat hij 22 jaren de bestuursfunctie heeft vervuld 
en om zijn leeftijd en wegens ver af wonen van de fabriek (spr. woont te Wichmond) gemeend
heeft het bijltje er bij neer te moeten leggen. Nu ik echter weer herkozen ben, zal ik mijn be-
noeming weer aannemen. Ik hoop, dat God het mij geven moge, dat ik de volgende drie jaren 
de functie als bestuurslid mag blijven vervullen en dank ik de leden voor het vertrouwen in 
mij gesteld. 
Aan den heer G. Winkel bracht spr. dank voor alles wat hij in de bijna 30 jaren als commissa-
ris voor de fabriek heeft gedaan. Vervolgens kwam ter sprake de levering van boter aan de le-
den. Door de leden is er in 't vorige jaar op aangedrongen om de boter tegen verminderde prijs
te kunnen ontvangen. De voorzitter zei, dat hij met een 12-tal besturen van omliggende fabrie-
ken heeft vergaderd over dit punt. De leden ontvangen er de boter tegen verminderde prijs van
25 cent per kg. Hierdoor is de omzet van boter aan de leden toegenomen met 360 kg per 
maand. 
De heer Addink wenste dat het bestuur ter sprake bracht om de natuurboter voor margarine-
prijs te leveren aan de leden. De voorzitter zei, dat de F.N.Z, tegen margarineprijs is. 
Het margarine-vraagstuk is niet zo eenvoudig als men wel denkt. In de eerste drie maanden 
van dit jaar is het verbruik van natuurboter gestegen, bij de winkeliers alhier is de verkoop 
minder geworden, tengevolge van de reductie, welke de leden melkleveranciers krijgen. 

Over het terugontvangen van ondermelk waren enige leden niet tevreden. Het komt nogal 
eens voor, dat zij te weinig ondermelk terug krijgen. Dit komt, zei de voorzitter, door het 
overvloedige schuimen der melk. Komen er meer klachten, dan zal men genoodzaakt zijn een 
tweetal schuimvrije centrifuges aan te kopen. We doen dat liever niet in verband met de hoge 
kosten, daar hiermede een bedrag van 3000 gulden gepaard gaat. Ik hoop dat de leden, als zij 
minder ondermelk terug ontvangen, dit bij het bestuur zullen bekend maken. 

Bij de rondvraag informeerde de heer G. J. Wuestenenk naar de melkcontrole-administratie en
vroeg, waarom deze niet meer plaats heeft, hiervoor kan toch wel iemand aangesteld worden? 
De voorzitter antwoordde: Wij willen het melkonderzoek wel bevorderen en zijn niet ongene-
gen daarvoor iemand aan te stellen, doch dat kost weer geld. Er zijn 58 leden, die bij de melk-
controle zijn aangesloten en als dit aantal zich nog mag uitbreiden, wat wel wenselijk is, 
wordt er wel iemand als controleur aangesteld. 

Aan het einde der vergadering bracht de voorzitter dank aan de beide oude bestuursleden, ter 
vergadering aanwezig, n.l. de heren G. J. Brummelman en H. Berenpas (Warken) voor hun 
belangstelling en aan de leden voor de aangename besprekingen. De heer H. de Greef (be-
stuurslid) bracht namens de commissarissen der fabriek hulde aan de voorzitter voor alles wat 
hij in 't belang der fabriek heeft gedaan. De moeilijkheden en zorgen der fabriek komen neer 
op de schouders van de voorzitter. Spr. uitte den wens dat de voorzitter het gegeven moge zijn
dat hij nog vele jaren op dezelfde wijze de belangen zal blijven behartigen tot tevredenheid 
van het bestuur en in 't bijzonder van de leden. (Applaus). Hierna sluiting.

▲ Heruitgave zuivelhistorienederland.nl                       36                                               Versie-1 2013-12-18



De Graafschap Bode 1936-10-30 

Vergadering Coöp. Zuivelfabriek Vorden.

VORDEN.- In 't Nutsgebouw werd Donderdagmiddag een algemene ledenvergadering gehou-
den van de Coöp. Zuivelfabriek alhier.
De voorzitter, de heer J. W. Smit, opende de zeer druk bezochte vergadering, heette allen wel-
kom en sprak als volgt:
Een extra woord van welkom roep ik toe aan de beide oud-leden, de heren H. J. Tjoonk en G. 
J. Brummelman. Hoewel genoemden geen lid meer zijn van ons bestuur, bezoeken zij nog 
trouw onze vergaderingen.

Al zes jaren moest ik in mijn inleiding beginnen met een overzicht der crisistoestanden en nog
is de toekomst niet zeker, ook voor de landbouwers is de tijd nog kritiek.
In verschillende staten van Europa heerst ontevredenheid, dat lezen we dagelijks in de couran-
ten. Het is afschuwelijk zoals het in Spanje toegaat. We leven nog op een vredig plekje grond 
en ik hoop zeker ook voor U allen, dat ons land voor een revolutie of oorlog gespaard mag 
blijven,
Meende men, dat door de devaluatie van de gulden de toestand beter zou worden, ondanks dat
gaan de veeprijzen en de varkensprijzen achteruit, terwijl het voeder duurder wordt. De melk 
is door de minister weer verhoogd. Voor Duitsland zijn de invoerproducten weer met 40 pro-
cent verminderd; ook België heeft minder boter nodig. In ons land is in dit jaar gelukkig veel 
verbouwd, het herfstvoer is er voldoende en dit is een grote tegemoetkoming in de voederkos-
ten. Spr. ziet echter de toekomst donker in, doch onze landbouworganisaties en ook de F.N.Z. 
doen wat ze kunnen voor ons en trachten alle dagen nog te bereiken wat ten goede komt aan 
onzen landbouw. Ik hoop, dat U, leden van onze fabriek, dien toestand zult kunnen doorstaan 
en vertrouwen op God kan ons geruststellen en hoop geven.

Hierna las de secretaris, de heer A. J. Lenselink, de notulen, welke werden goedgekeurd.

Spoelingverkoop
Thans werd overgegaan tot de verkoop van 30 percelen spoeling, welke gemiddeld 50 cent 
per 100 liter opbrachten.
De heer G. Holleman bracht ter sprake, vóórdat de spoelingverkoop plaats had, dat er leden 
zijn, die spoeling kopen voor niet-leden en zo zou het ook kunnen gebeuren met goedkope bo-
ter. Hij verzocht het bestuur om dit te beletten.
De voorzitter zei, dat dit beslist niet mocht gebeuren en mocht dit plaats hebben, er direct ken-
nis van te geven.
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De sintels werden hierna verkocht in 2 percelen: van het le halfjaar aan de heer J. W. Smit 
voor f 8; 2e halfjaar aan W. F. Eskes voor f f 7.
De 20 percelen gebruikte drijfriemen brachten in totaal op f 6,50; de ijzeren palen f 1,73.
Als afslager fungeerde de heer R. B. Lenselink.

De voorzitter deelde mee, dat het bestuur schuimvrije centrifuges heeft aangekocht, zij vol-
doen voor 100 procent aan de gestelde eisen.
Vervolgens deelde de directeur, de heer J. Nienhuis, nog mee, dat er a.s. Woensdag bij Beren-
pas op Koning een demonstratie gegeven zal worden in het opbinden der koestaarten en het 
scheren der koeien.

Enkele leden klaagden over te weinig terug ontvangen van ondermelk.
De directeur zal hierin verandering brengen.
Voorts wees de directeur nog eens op de zindelijkheid van de melk, de uiers der koeien voor ~
het melken goed reinigen en de melk niet door doeken te laten lopen, daar dit zeer nadelig is 
voor de duurzaamheid der melk.

De heer ten Have bracht bij de rondvraag ter sprake het vervoeren der melk naar de fabriek 
en achtte het beter, dat dit op wagens met luchtbanden geschiedde.
De voorzitter was het hiermee eens. Voor de melk is het veel beter en ook de bussen hebben 
minder te lijden. Het bestuur had dan ook besloten bij de nieuwe aanbesteding, welke na deze 
vergadering plaats vond, aan melkvervoerders, die een wagen op luchtbanden gebruiken, 10 
cent per dag boven de aannemingssom extra uit te betalen; dit bedraagt ongeveer 30 gulden 
per jaar meer.

In 't afgelopen jaar is er aanmerkelijk meer melk aan de fabriek afgeleverd, dan enige jaren te-
voren.
Uit de vergadering werd nog een verzoek gericht tot het bestuur om aan leden, die de beste en 
zindelijkste melk afleverden, een premie toe te kennen, daar zij, die melk afleveren, die min-
der zindelijk is, boete moeten betalen.
Hieraan kon niet worden voldaan. Na een korte pauze werden de melkritten aanbesteed voor 
1937 en wel als volgt: (zie lijst op volgende blz.)
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DGB 1936-10-30 en 1937-10-29
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De Graafschap Bode 1937-10-29

verslag Ledenvergadering Zuivelfabriek Vorden

VORDEN.- De Coöp. Zuivelfabriek alhier hield Donderdag een algemene ledenvergadering 
in het Nutsgebouw. De voorzitter, de heer J. W. Smit, opende deze druk bezochte vergadering
met een hartelijk woord van welkom. 
Er is in de afgelopen zomer en ook in de herfst voldoende gegroeid. In de zuivel is enige wij-
ziging gekomen de devaluatie en de economische. toestand, hebben daarbij meegewerkt. In de
koelhuizen is hoegenaamd geen boter meer. Indien de boterprijs zich blijft handhaven zal de 
toeslag wel niet verminderd worden. De Minister van Economische Zaken heeft een regeling 
getroffen voor de kleine boeren, die wat meer geholpen zullen worden. Spr. hoopt dat de ge-
meentebesturen daaraan zullen meehelpen.

De teeltregeling in rundvee is op een mislukking uitgelopen. De melkaanvoer is 7 à 8 % min-
der dan in 't vorige jaar, Voor Duitsland zal in de toekomst waarschijnlijk de zuivel beter wor-
den. In het komende jaar zal er meer boter en kaas naar  Duitsland gaan.

De notulen worden gelezen en goedgekeurd. Bij de mededelingen zei de voorzitter, dat de Bo-
termaker der fabriek, de heer D. Nijland op 1 Nov. a.s. zijn functie neerlegt. Nijland heeft die 
functie 35 jaar verricht en steeds tot grote tevredenheid van directeur en het bestuur. Wij heb-
ben voor zijn ouden dag enigszins gezorgd, en wensen hem die welverdiende rust gaarne toe.

Vervolgens werden 30 percelen spoeling verkocht, welke gemiddeld 59 cent per 100 liter op-
bracht. Twee percelen sintels werden verkocht voor resp. f 11,75 en f 13.-.
Verder deelde voorzitter nog mee, dat er onder Baak 3 leden melkleveranciers waren die altijd
hier lid zijn. We zijn met die leden overeengekomen, dat zij zich bij Steenderen voegden, daar
dit voor de fabriek voordeliger was. De vergadering kon zich hiermee verenigingen. 
Bij leden melkleveranciers waar mond- en klauwzeer is, wordt de melk die zij thuis moeten 
houden vergoed.

De heer R. B. Lenseling wijst nog op enige zandwegen, die door werklozen zijn omgezet en 
thans in goeden staat verkeren, misschien zouden er nog wel meer zandwegen, die in slechte 
toestand zijn, op die manier verbeterd kunnen worden.
De voorzitter sloot met een woord van dank deze vergadering.
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De Graafschap Bode 1938-10-28

Verslag grote ledenvergadering CZ Vorden

VORDEN. - De grote ledenvergadering van de Coöp. Zuivelfabriek werd Donderdagnamid-
dag gehouden in 't Nutsgebouw alhier. De voorzitter, de heer J. W. Smit, opende deze zeer 
druk bezochte vergadering met een woord van welkom. Het jaar 1938 is nog minder gunstig 
geweest dan 1937. Het mond- en klauwzeer heeft ook in deze gemeente veel schade en kosten
voor de landbouwer meegebracht. De toekomst is nog niet gunstig. De varkens en vleesprij-
zen zijn weer in dalende richting, er is nog geen export. Spr. is dankbaar, dat de Regering de 
graan- en melkprijs op peil houdt. De melk is een der hoofdbronnen van inkomsten. 

Van de steun aan kleine landbouwers wordt door 26000 kleine boeren geprofiteerd. Spr. 
brengt dank aan het Gemeentebestuur van Vorden voor deze steun aan de kleine boeren in 
deze gemeente. Laten we onze belangen blijven behartigen en trouw blijven aan de organisa-
tie, waarvan elke boer lid moet zijn. Spr. hoopt, dat de besprekingen op deze avond een gun-
stig verloop mogen hebben en verzocht hij de Secretaris, de heer A. J. Lenselink, de notulen te
lezen, deze werden vervolgens vastgesteld.

De voorzitter besprak het nemen van proeven van de melk, die op zindelijkheid worden on-
derzocht. Men moet vooral de grootste zindelijkheid betrachten. Van de ruim 600 leden blin-
ken er veel uit. wat betreft de zindelijkheid der melk, die zij aan de fabriek afleveren. Spr. 
stelde voor een kleine vergoeding toe te kennen voor de zindelijkheid der melk (120 punten) 
en de boete te laten vervallen. Wij stellen alles in het werk om tot verbetering der melk te ge-
raken.
De heer G. J. Wuestenenk is verwonderd dit voorstel te horen en meende, dat dit geen voor-
deel kon brengen aan de melk. De mensen zullen meer watjes en doeken gaan gebruiken. De 
voorzitter lichtte de heer Wuestenenk hierover nader in. Het is niet alleen voor de melk, maar 
ook voor de busseninspectie.
De directeur, de heer J. Nienhuis zei; het betreft hier vier proeven, proef op de bacteriën, de 
gistingsproef, vuilgehalte en zuiverheid. Haalt men geen 120 punten, dan krijgt men geen ver-
goeding. Kunnen de leden het gewenste resultaat niet behalen, dan zullen wij een ieder hel-
pen. Het voorstel werd aangenomen voor een jaar.

Verkocht werden 30 percelen spoeling. Deze brachten op van 51 tot 63 cent per 100 Liter.
In 2 percelen werden de sintels verkocht voor resp. 12 en 10 gulden.

Rondvraag: De heer Addink (Warken) vraagt wat voor verplichtingen en rechten men heeft, 
als men is aangesloten bij de t.b.c.-bestrijding bij rundvee. De directeur antwoordt, verplich-
tingen heeft men niet. Als men in geen twee jaren een reagerende koe heeft gehad, heeft men 
recht op een extra schets.

De heer Dr. Grashuis komt ter vergadering en wordt door het bestuur verwelkomt, waarna 
hij zijn lezing begon. 
[volgt lezing over opfok van kalveren met ondermelk] 
De voorzitter dankte spr. voor zijn mooie leerzame reden. waarna nog gelegenheid tot vragen 
stellen werd gegeven, waarvan velen gebruik maakten.
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De Graafschap Bode 1939-03-15

Gegevens uit jaarverslag Coöp. Zuivelfabriek Vorden

VORDEN.- Het jaarverslag van de coöperatieve Zuivelfabriek, alhier, over het boekjaar 
1938, is verschenen. Hieruit vermelden we het volgende: op 31 December 1938 bedroeg het 
ledenaantal 590.
Uit de 288 opgezonden melkmonsters bleek, dat het onderzoek aan de fabriek nauwkeurig 
werd uitgevoerd. Eens per maand wordt de melk van alle leden op vuilgehalte onderzocht en 
het resultaat op de melkrekening bekend gemaakt.

Dit jaar werden 6 melkcursussen gegeven. Voormelkers waren G. J. Wuestenenk, B. Beren-
pas, B. Koning Jr., Chr. Jansen, G. J. Pelgrim en M. T. ten Have. Van de in 1937 gehouden 
cursussen kregen 44 een diploma voor goed melken.

Het aantal leden aangesloten bij de melkveecontrole groeit gestadig voort. Thans zijn er 76 
deelnemers, met 426 koeien, die hun vee op productie laten controleren. De kosten zijn één 
gulden per jaar en per koe. 
De leden ontvangen de melktransportkannen gratis in bruikleen. Voor vernieuwing werd een 
bedrag van f 1.304,88 uitgegeven. 
Wat de kwaliteit der boter betreft, deze behaalde het diploma met een gemiddelde van 69 pun-
ten. 
Met de afkoeling der melk is het nog niet in orde, er komt in de zomer nog te veel zure melk.

Door het heersen van mond- en klauwzeer was de aanvoer der melk minder dan in 1937. Vol-
gens art. 4 van 't huish. regl. werd, voor het niet mogen leveren van de melk, aan de leden een 
bedrag van f 246,32 vergoed.

Bij de bestrijding der runder-t.b.c. telt de vereniging 31 leden. Het nut en de noodzakelijkheid 
van deze t.b.c.-bestrijding wordt nog niet voldoende door de leden ingezien. De voorspelling 
is, dat binnen afzienbare tijd het Rijk de t.b.c.bestrijding verplichtend zal stellen.

De exploitatie: De melkaanvoer bedroeg 8.489.292 kg, tegen 8.906.353 kg in 1937. 
Geproduceerd werden 321.717 kg boter, tegen 334.108 kg in 1937. 
Het gemiddelde vetgehalte der melk bedroeg 3,308 %. De boter bracht op f 454.488,30 op
f 1,412 per kg; in 1937 was het f 1,314.

De andere ontvangsten waren: Consumptiemelk, 172.206½ liter f 13.846,33; karnemelk 
22.261½ liter f 1.309.87; room 1.073 7/8 liter f 859,06; slagroom 437 liter f 559,68; gort, ha-
vermout en rijstpap 18.564 liter f 1.856,40: chocolademelk 1.591 liter f 190,64.
De spoeling bracht op f 2.260,45. 

Voor de melk werd aan de leden betaald f 3.962.1905 of ƒ 4,67 per 100 kg.
De exploitatie-kosten bedroegen ƒ 65.214,32 of f 0,7682 per 100 kg melk.
De balans heeft een saldo aan van f 14.112,34. Woensdag 15 Mrt. heeft de grote ledenverga-
dering plaats.

2 Stond f 2,768 / 100 kg. (ZHN.)
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De Graafschap Bode 1939-03-17

Verslag Alg. Ledenverg. Coöp. Zuivelfabriek Vorden.

VORDEN- Woensdag werd in het Nutsgebouw alhier een algemene ledenvergadering gehou-
den van de Coöp. Zuivelfabriek alhier. De Voorzitter, de heer J. W. Smit, opende met een 
woord van welkom en gaf een kort overzicht van het voorgaande jaar. 
Wat de melkaanvoer betreft, dit was in 1938 minder dan in het jaar daarvoor. Het mond- en 
klauwzeer en het droge najaarsweer is hiervan oorzaak. We staan toch gelukkig met onze fa-
briek op een gezonde basis. Voldoende afschrijving heeft plaats gehad en de reserve konden 
we nog vergroten. De onkosten aan de gebouwen en inventaris zijn gering. 
Wat ons 1939 nog brengen zal weten we niet. De veeprijzen zijn nog steeds in dalende rich-
ting. Alhoewel er 90.000 varkens uit de markt zijn genomen, wil de prijs niet omhoog. Wat de
zuivel betreft, kunnen we tevreden zijn. Toch zie ik de toestand nog niet gunstig tegemoet. La-
ten we hopen op een goed jaar.,goede oogst en betere vooruitzichten.

De heer A. J. Lenselink, secretaris, las de notulen. De voorzitter zei nog, dat er in de maand 
Februari van dit jaar al 50.000 liter melk meer is aangevoerd aan de fabriek dan in Februari 
1938.
De directeur de heer A. J. Nienhuis besprak hierna het jaarverslag en gaf hierover de nodige 
toelichting. Uit het onderzoek van 298 melkmonsters, die opgezonden werden, is gebleken dat
het onderzoek op vetgehalte hier aan de fabriek nauwkeurig geschiedt. Van de deelnemers aan
de melkcursussen, uitgaande van de fabriek alhier, behaalden 44 een diploma.
Voor de t.b.c.-bestrijding bij rundvee moet nog veel meer animo bestaan zei de directeur. We 
hebben nog maar 31 leden, dit getal is veel te klein. Koeien met certificaat t.b.c.-vrij hebben 
in alle opzichten voorkeur. Dieren die zwaar reageren moet men verwijderen.

De directeur besprak vervolgens de balans, deze gaf aan een saldo van f 14.112,34. Daar geen 
der leden meer iets over de balans had aan te merken, werd deze vastgesteld.
Aan de directeur en de assistent de heer Huurneman bracht de voorzitter dank voor hun accu-
raat beheer.
Bij de bestuursverkiezing werd de heer J. W. Smit (aftr.) herkozen.
De aftredende commissarissen, de heren T. G. Gosselink, G. Winkel en G. J. Broekgaarden 
werden herkozen.

Bij de mededelingen vestigde de directeur de aandacht op de uitbetaling van de melk naar 
kwaliteit. Tevens noemde hij verschillende proeven weke op melkonderzoek zijn gebaseerd. 
Zindelijk melken, goed diep afkoelen en vooral schone bussen zijn de middelen om een goed 
resultaat te krijgen zei spr. Melkcursussen werken goed, doch men moet in de praktijk het ge-
leerde ook blijven toepassen. Steeds wordt er gewerkt op verbetering der melkwinning, waar-
voor in het leven is geroepen een commissie voor stalverbetering. 
Op het Laboratorium van den Bond te Zutphen wordt geregeld controle op de melk uitgeoe-
fend. Al deze onderzoekingen zijn van grote waarde voor de fabriek. 

Bij de rondvraag informeerde de heer A. Rietman of het jonge vee ook op t.b.c. moet worden 
onderzocht, waarop de voorzitter bevestigend antwoordde. Rijk en Provincie subsidiëren en 
stellen ook de wetten, zei de voorzitter. Ook werd opgemerkt dat er melkboeren (melkrijders) 
zijn die, als er twee bussen melk aan de weg staan, deze bij elkaar in een bus doen, het bestuur
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zegde toe hierop te letten, daar dit in strijd is met de instructies die de melkrijders hebben.
Met dank voor de aangename besprekingen sloot de voorzitter de vergadering.

DGB 1939-09-22
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De Graafschap Bode 1939-12-29

Afscheid van Directeur J. Nienhuis als 
directeur der Zuivelfabriek te Vorden.

Overgrote belangstelling van vele zijden. - Meerdere toespraken,
die van hartelijke sympathie en waardering getuigden.

Ook het Gemeentebestuur deed bij dit afscheid van zijn belangstelling blijken.

VORDEN. Onder zeer grote belangstelling heeft de heer J. Nienhuis Donderdagmiddag af-
scheid genomen van het Bestuur en de leden van de Coöperatieve Stoomzuivelfabriek alhier, 
van welke fabriek hij ruim 46 jaren als directeur de bekwame stuwende leider is geweest.
Den len Januari a.s. gaat de heer Nienhuis met pensioen deze betrekking verlaten.

In November j.l. was het 46 jaren geleden, dat de heer Nienhuis benoemd werd als directeur te
Vorden en 1 Februari daarop volgde de installatie.
Het begin was zeer moeilijk, te meer daar van organisatie nog geen sprake was onder de boe-
renstand. Deze fabriek was na Didam en Angerlo de derde in ons land3. Onder de bekwame 
leiding van de heer J. Nienhuis is deze fabriek een coöperatie geworden, waar 't Bestuur en de
leden trots op mogen zijn. 

3 Moet zijn Gelderland. (ZHN.)
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Veel is er in die jaren aan de fabriek veranderd en verbouwd. Het aantal melkleveranciers nam
dermate toe, dat men voor een paar jaren geleden noodgedwongen er toe overging een nieuwe
fabriek te bouwen, waarin thans de allernieuwste machines draaien.

Dat er dezen middag velen naar het Nutsgebouw zouden komen om de scheidende directeur 
tot afscheid de hand te drukken, was wel te voorzien. In de met bloemen en palmen versierde 
zaal was het een komen en gaan van tal van leden, vrienden en bekenden van de familie Nien-
huis.
De voorzitter van de Zuivelfabriek, de heer J. W. Smit. uit Wichmond, sprak enige woorden 
van welkom tot de talrijke aanwezigen. Het verheugde hem, dat er zovelen naar hier gekomen
waren om afscheid te nemen van de directeur.

Van de Eerste Coöp. Boterverkoop Vereniging te Zutphen waren van het Bestuur aanwezig de 
heren Schröder uit Wageningen en C. Roeterdink uit Gorssel. Laatstgenoemde sprak de heer 
Nienhuis als volgt toe:
Wij voelden ons gedwongen om hier heen te komen om bij het afscheid van U, als directeur 
der Zuivelfabriek, aanwezig te zijn. Wel is ons officiële afscheid bepaald op morgen (Vrijdag) 
te Zutphen, maar de aangename en prettige omgang, dien we steeds met U in ons Bestuur 
hebben gehad, deed ons dan ook aanstonds besluiten hier aanwezig te zijn. Wij feliciteren U 
op dezen dag en hopen, dat U nog vele jaren in het mooie Vorden van een welverdiende rust 
zult mogen genieten. Vele van onze beste voormannen zijn ons al ontvallen, doch U bent nog 
flink ter been en ik hoop, dat U nog vaak zult terugdenken aan onze C.B.V.Z. Ik wil het maar 
verklappen, zei spr., morgen zullen wij U een stoel aanbieden als stoffelijk blijk van onze 
sympathie en waardering. En, zei spr., hopelijk zal nog menig haasje door U onder schot ge-
nomen worden: dat is voor U een prettige tijdverkorting,. Ik hoop, dat U met Uw gezin nog 
vele jaren in goede gezondheid moogt beleven. Voor mij stemt het tot dankbaarheid, dat U 
nog zo flink bent en Uwe belangstelling voor de C.B.V.Z. moogt blijven geven.
De heer en mevrouw Nienhuis brachten spr. dank voor deze hartelijke woorden.

De heer G. J. Brummelman Sr. waardeerde het zeer, dat de directeur met zijn vrouw te Vorden
blijft wonen. Steeds heb ik zeer veel sympathie gevoeld voor U als directeur, die met hart en 
ziel de belangen der fabriek en die der leden behartigde. Ik herinner me nog, zei spr., dat we 
samen naar Groningen gingen om een nieuwe machine te kopen. In Zutphen aan het Station 
sprak een vriend U aan met de volgende woorden: Heer Nienhuis, de boter is vanaf heden 5 
cent duurder.

Wij hadden nog enkele minuten tijd voor de trein vertrok en de heer Nienhuis telefoneerde 
even vlug naar Vorden, waarmee ruim 300 gulden was verdiend. Hieruit bleek toen al, dat de 
heer Nienhuis voor zijn bedrijf opkwam. Spr. hoopt, dat de directeur met zijn vrouw nog vele 
jaren mogen genieten van een goede gezondheid en ik waardeer het, zei spr., dat het Bestuur 
de heer, H. Huurbneman als Uw opvolger heeft benoemd.
Enige bloemstukken waren aangeboden door het bestuur van de G. O. M. v. Landbouw en van
het Gemeentebestuur van Vorden.

Prachtig schilderstuk aangeboden.
De heer J. H. Klukkert uit Amsterdam bood daarna onder zeer sympathieke bewoordingen een
prachtig, schilderij aan, geschilderd door de bekende Amsterdamsche schilder Ed. Stoffels. 
Spr. gewaagde daarbij van de wederzijds zeer prettige relatie, die nu reeds meer dan 20 jaren 
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tussen zijn Vader en spreker zelf met de fabriek te Vorden wordt onderhouden. Dir. Nienhuis, 
zegt spr., heeft al vele malen beloofd bij ons in Amsterdam te komen, maar hij loopt ons de 
deur niet plat en daarom besloten wij maar de rollen om te keren en een stukje Amsterdam in 
Vorden te brengen, waarvan dit schilderij getuigt.

Directeur Nienhuis en zijn echtgenoote toonden zich zeer ingenomen met dit fraaie, waarde-
volle geschenk en de heer Nienhuis dankte de gevers er van dan ook recht hartelijk, onder toe-
zegging, dat dit schilderij een waardige plaats in de huiskamer zou worden ingeruimd.

Genoemde heer Klukkert is vertegenwoordiger van de Vordense Boterfabriek en is reeds 20 
jaren lang de grootste afnemer van de Vordense Zuivelfabriek. Wel een bewijs, dat dit zuivel-
product niet alleen hier in de omtrek een goeden naam heeft, maar ook in de stad Amsterdam 
door velen wordt genuttigd. De fabriek alhier staat in de lande als No. 3 aangegeven wat de 
kwaliteit der boter betreft, voorwaar een mooi succes.
Nog geruime tijd bleef men gezellig bijeen, waarna een diner in Hotel Jansen werd gegeven, 
waarbij het Bestuur en de commissarissen der fabriek aanzaten, alsook B. en W. van deze ge-
meente.

Diner In Hotel Jansen.
De voorzitter van de Coöp. Zuivelfabriek, de heer J. W. Smit uit Wichmond, neemt allereerst 
het woord en huldigde de heer Nienhuis voor het vele, dat hij gedaan heeft voor de fabriek en 
voor de boerenstand in het algemeen.
Vervolgens sprak burgemeester Arriëns, die de heer Nienhuis schetste als een modelburger 
van Vorden en hem als een voorbeeld stelt voor anderen.
De heer R. B. Lenselink, die eveneens de grote verdiensten van de heer Nienhuis schetste, 
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dankte ook voor de goede zorgen, die de directeur steeds als leider en chef der fabriek heeft 
getoond.

Ook de heer A. J. Lenselink sprak waarderende woorden.
De heer A. J. Huurneman, opvolger van den directeur, noemde de heer Nienhuis een bekwaam
vakman en sprak de hoop uit, dat de heer Nienhuis nog vele jaren van een alleszins verdiende 
rust zal mogen genieten.
De heer Nienhuis dankt ten slotte zijn Vader en Moeder voor de opoffering, die zij zich heb-
ben getroost om hun kinderen te laten opleiden voor hetgeen zij thans zijn. Vervolgens gaf hij 
een overzicht van het werken der Coöp. Zuivelfabriek vanaf de oprichting tot heden. Zeer 
sterk komt hier de vooruitgang van de zuivelbereiding naar voren.

Alles bijeen was het een zeer geslaagde middag en avond, die duidelijk heeft aangetoond, dat 
directeur Nienhuis en echtgenote in Vorden en wijde omgeving zich in de hartelijke sympathie
en vriendschap, alsook in de oprechte waardering van zeer velen mogen verheugen.
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1940
De Graafschap Bode 1940-03-11

Gegevens uit jaarverslag CZ.  Vorden–1939
De melkaanvoer bedroeg 8.762.731 kg

VORDEN.- Het jaarverslag over 1939 van de Coöp. Zuivelfabriek alhier is verschenen en aan
de leden toegezonden. Hierover geven we de volgende mededelingen. 
Het ledental bedroeg op 31 Dec. 586. In verband met zijn pensioengerechtigden leeftijd werd 
op 31 December 1939 aan de heer J. Nienhuis op de meest eervolle wijze ontslag verleend als
directeur. Tot zijn opvolger is benoemd de heer A. J. Huurneman, die vanaf juli 1930 als as-
sistent aan de fabriek werkzaam was. In het personeel kwamen verder geen wijzigingen voor.

Melkcursussen: Dit jaar werden 5 cursussen gegeven met in totaal 48 leerlingen. Van de in 
1939 gegeven cursussen verkregen 37 jongens en 7 meisjes een diploma voor goed melken.
Melktransportkannen: Voor vernieuwing en onderhoud werd uitgegeven f 1461,25, vorig 
jaar f 1301,88. Met het ook op het duurder worden der bussen wordt er op gewezen, zo zuinig 
mogelijk te zijn met de bussen en die goed te behandelen.
Kwaliteit der boter: Op de wekelijkse boterkeuringen van de Bond, werd aan de fabriek het 
kwaliteitsdiploma met een gemiddelde van 69.8 pnt, met het rangcijfer 9 toegekend. 

Aan het Zuivelkwaliteitscontrole Bureau (Z.K.B.) werd 19 keer een vat boter ter keuring inge-
zonden, waarvan 14 keer klasse 1; 4 keer klasse 1.1 b en 1 keer 1 b werd gekeurd.

Bestrijding ruder-t.b.c.: Het ledental dezer vereniging bleef op gelijke hoogte. Onderzocht 
werden van A-leden 364 dieren, waarvan één reageerde. Van de B-leden 109, met 10 reactie-
dieren.
Voor deze vereniging moet nog veel meer belangstelling bestaan. Van een t.b.c-vrije veestal 
kan groter opbrengst worden verkregen. Voor ieder veehouder is het van groot belang lid van 
deze vereniging te worden.
Exploitatie: De melkaanvoer bedroeg 8.762.731 kg tegen 8.489.292 kg in 1938, of ruim 3.2%
meer. Geproduceerd werden 338.121 kg boter tegen 3.217.717 kg in 1938. 
Het gemiddelde vetgehalte was 3.37 %. De boter bracht op f 480.398,25 of f 1.42 per kg. 
Voor de melk werd aan de leden betaald f 423.300,56 of f 4,83 per 100 kg of f 4,07½  per 100 
kg. in 1938.
De exploitatiekosten bedroegen f 69.172,44 of per 100 kg melk f 0.789.
De balans geeft aan een saldo van f 11.575,94.
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De Graafschap Bode 1941-04-18

Verslag verg. buiteng. ledenvergadering Zuivelfabriek.

VORDEN. - In het Nutsgebouw had een buitengewone ledenvergadering plaats van de Coöp. 
Zuivelfabriek alhier. Aanwezig waren: 63 leden.

De Voorzitter, de heer J. W. Smit, heette de aanwezigen welkom en verheugde zich in hun be-
langstelling.
Na voorlezing der notulen door de Secretaris, de heer A. J. Lenselink, kwam aan de orde het 
voorstel om de ondermelk aangezuurd aan de leden terug te geven.
Dit punt is bij het Bestuur, aldus zei de Voorzitter, al 3 & 4 jaren ter sprake. Het in een groot 
voordeel voor de veevoeding, leder is er enthousiast over. Het ligt op onzen weg om alle voe-
dingswaarde, die in de producten zit, er juist nu uit te halen. De kosten vallen nogal mee. IJze-
ren tanks kunnen niet aangeschaft worden in verband met de gewijzigde omstandigheden. Be-
tonnen bakken kunnen wel gemaakt worden. In het beton wordt dan een stof verwerkt, die het
onmogelijk maakt, dat de melk het beton aantast, waardoor de deugdelijkheid der melk zeer te
lijden zou hebben. De kosten voor deze installatie zullen ongeveer 3500 á 4000 gulden belo-
pen.
Op deze mededeling van de voorzitter werd in de vergadering over een en ander druk gedis-
cussieerd, waarna, na stemming volgens de presentielijst, het voorstel werd aangenomen.
Door één der leden werd het Bestuur dank gebracht voor zijn activiteit, waarmee het deze 
zaak aangepakt heeft.
De Voorzitter wekte de leden op om lid te worden van de t.b.c.-bestrijding voor rundvee en 
wees hen nog eens nadrukkelijk op het nut daarvan.
Met dank voor de aangename en nuttige besprekingen sloot de Voorzitter de vergadering.
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BIJLAGEN
De Graafschap Bode 1910-05-11

Medeoprichter CZ. Vorden K. Ensink overleden.

VORDEN. Maandag werd op de begraafplaats alhier onder overgrote belangstelling het
stoffelijk overschot van de heer klaas Ensink, in leven gemeente-ontvanger en brievengaarder 
alhier, aan de schoot der aarde toevertrouwd.

Tal van kransen dekten de baar, terwijl de bestellers der posterijen als dragers fungeerden.
Een lange stoet van familieleden en vrienden, waarbij zich deputaties van schier alle inrichtin-
gen en verenigingen in de gemeente hadden aangesloten, volgde.
Nadat de kist in de groeve was neergedaald trad allereerst de burgemeester, de hr. P. G. Gal-
leé, naar voren, die de overledene huldigde als uiterst nauwgezet en tevens humaan ambte-
naar, maar meer nog als braaf burger der gemeente Vorden, die steeds bereid was met raad en 
daad bij te staan waar zijn steun gevraagd werd.
Hij noemde hem de vraagbaak en raadgever van ieder die hulp nodig had en verklaarde dat 
Klaas Ensink niet licht zou worden vergeten.

Daarop nam de hr. H. J. Barendsen het woord om met een diepgevoelde toespraak namens de 
muziekvereniging Concordia, waarvan de overledene oprichter en werkzaam lid was geweest,
een bloemstuk op het graf neer te leggen.
Vervolgens sprak W. F. E. baron van der Borch namens de marktcommissie, om de overledene
te danken voor zijn aan deze nieuwe inrichting verleenden steun.
Hierna trad de heer G. J. Bieleman, Rijkszuivelinspecteur te Utrecht-, naar voren, om de over-
ledene te herdenken als vriend, maar ook vooral en in de eerste plaats als de man, die een be-
langrijk deel had gehad in de tot standkomen en exploitatie der Vordense Stoomzuivelfabriek. 
Na het vertrek van spreker uit de gemeente, trad Ensink op als voorzitter van het bestuur dier 
inrichting en werkte zich geheel in dezen tak van het landbouwbedrijf in, zo grondig, dat spre-
ker zich vaak had verbaasd over de kennis door zijn vriend aan de dag gelegd.

Veel is de Vordense Boterfabriek aan Ensink verschuldigd en al heeft deze ook moeten onder-
vinden , dat zijn werk niet altijd de waardering genoot, waarop hij mocht aanspraak maken, 
toch zullen velen ook in dit opzicht met dankbaarheid herdenken, wat hij heeft tot stand ge-
bracht.

Met hartelijke woorden., die van diep gevoel getuigden, herdacht de heer J. J. van Slooten, 
oud-hoofd der openbare school, thans in glijke betrekking te Arnhem, zijn trouwen vriend die 
zo veel met hem en anderen tot bloei der gemeente had gewerkt en wees er in 't bijzonder de 
nabestaanden op hoe het voor hen ten troost kan strekken zulk een man te mogen herdenken 
in zijne vele goede hoedanigheden.

Eindelijk huldigde de hr. F. von Huben, directeur van het postkantoor te Zutphen, die met een 
der hoofdambtenaren het kantoor, waaronder ook Vorden ressorteert, vertegenwoordigde, de 
brievengaarder Ensink als een bekwaam en nauwgezet ambtenaar, wiens administratie altijd 
in voorbeeldige orde was en wiens adviezen steeds uitmuntten door grote helderheid en blijk 
gaven van bijzondere kennis en helder inzicht in postzaken.
Hij was de vraagbaak van de administratie en nog op zijn ziekbed gaf hij spreker ongevraagd 
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maar zeer op prijs gesteld een paar adviezen, die opnieuw toonden, dat hij een scherp oordeel 
en diep inzicht in de zaken der postadministratie bezat. Het postkantoor Zutphen betreurt het 
heengaan van dezen verdienstelijke ambtenaar diep.

Behalve door hen, die met woorden van hun deelneming deden blijken, werd ook door verte-
genwoordigers van verschillende lichamen zowel als door particulieren door hun aanwezig-
heid een blijk van belangstelling gegeven.
De oudste broer van de overledene dankte met bewogen stem voor de eer zijn beste broeder 
aangedaan en voor de gevoelvolle woorden aan zijn graf gesproken.

De Graafschap Bode 1930-12-23

25-jarig bestaan Boerenleenbank.
Feestrede door voorzitter J. Nieuwenhuis

VORDEN. - Ter gelegenheid van het 25-jarig jubileum der Coöp. Boerenleenbank alhier, 
werd een receptie gehouden in de prachtig versierde Nutszaal. Het bestuur had plaats geno-
men op 't toneel, omgeven door tal van bloemenmanden als huldeblijk ontvangen van vereni-
gingen en besturen uit deze gemeente.

Burgemeester Arriëns, die met het Dagelijks Bestuur aanwezig was, nam eerst het woord. De 
gemeente Vorden had al verscheidene malen op aangename wijze met de Bank mogen wer-
ken, het verheugt spr., dat men in deze gemeente zo'n nuttige instelling heeft en als betrouw-
bare plaats van belegging al zo velen ten zegen was geweest. Spr. bracht het bestuur dank 
voor zijn werk en hoopte dat nog tal van voorspoedige jaren voor de Bink mochten zijn weg-
gelegd.

Hierna sprak de heer J. Nienhuis; voorz. der Bank, een feestrede uit. Spr. herinnerde er aan, 
dat de grondlegger van de Boerenleenbanken Friederich Wilhelm Raiffeisen was, burgemees-
ter van een kleine Duitse plattelandsgemeente. Hij zag, hoe de boerenbevolking dikwijls ten 
prooi viel aan woekeraars en trachtte dit te verhinderen door het stichten van een coöperatieve
vereniging voor aankoop in vee. Toen hij hiermee zijn doel niet bereikte, richtte hij een wel-
dadigheidsvereniging op, welke zich ook bezig hield met het verschaffen van krediet. 
Zo kwam in Duitsland in 1864 de eerste boerenleenbank tot stand. De goede resultaten lokten 
al spoedig navolging uit en in 1900 waren er in Duitsland reeds 15000 leenbanken, beschik-
kende over een reserve van f 3 miljoen. 
De banken werken over t algemeen veredelend, daar hierbij de zwakkeren door de sterkeren 
worden gesteund. In 1897 kwamen in ons land de eerste Raiffeisen banken tot stand en wel te 
Didam en Angerlo. In 1898 werden 12 banken opgericht en ook de Centrale Bank te Utrecht. 
In 1905, toen de Vordensche Bank werd gesticht, waren in ons land een 50-tal Banken. De op-
richtingsacte werd op 15 Dec. 1905 verleden voor de destijds alhier gevestigden notaris Jhr. v.
Haeften en op 6 Jan. 1906 werd de eerste vergadering hier gehouden onder leiding van de 
heer J. G. Gallee. 

Door 26 leden werd op die vergadering de ledenlijst getekend. Als bestuursleden werden ge-
kozen de heren D. J. Rossel, H. Eierkamp. D. G. Wesselink, L. Tjoonk en J. Nienhuis, als le-
den van de Raad van Toezicht de heren P. G. Gallee, W. J. Thate en K. Ensink. Van de hier ge-
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noemden zijn er thans nog 3 in functie. 

De heer Thate bedankte in 1916 wegens drukke bezigheden. Daar hij bekend was met de wer-
king der Boerenleenbanken, was dit voor de Bank een groot verlies. Spr. bracht de heer Thate,
die in de zaal aanwezig was, nog gaarne hulde en dank voor alles wat hij in 't belang der Bank
deed. 
Het eerste jaar, sloot de Bank met een nadelig saldo. De kassier genoot in 1906 een salaris van
f 25 en over 1907 van f 50. Het aan spaargelden ingelegd bedrag aan 't einde van 't eerste be-
drijfsjaar beliep f 14.373,70; einde 1907 was dit f 16.329,91. In dit jaar werden 15 voorschot-
ten verleend tot een totaal van f 3560. Geleidelijk nam de omzet toe en thans is het totaal aan 
spaargelden f 1.804.923,12, verdeeld over 1474 boekjes. 
Aan 330 voorschotnemers is f 926.678,93 verstrekt, de reserve bedraagt thans f 28.323,20½ 
plus een geheel afgeschreven bankgebouw. Het ledental bedraagt 474. De eerste inlegger was 
de heer J. W. Koerselman. De voorz. stelde genoemde heer een prachtige sigarenkoker als 
souvenir ter hand.

Vervolgens richtte spr het woord tot de oud-kassier der Bank, de heer H. J. Tjoonk, die bijna 
25 jaren als ijverig en accuraat beheerder der Bank heeft gewerkt. Spr. dankte de heer Tjoonk 
voor zijn werk en zijn bereidwilligheid. Als aandenken ontving de heer Tjoonk een prachtige 
wandelstok met zilveren handvat.

De voorzitter eindigde zijn rede met de beste wensen voor de boerenleenbank.
De heer Gotink, directeur der Coöp. de Eendracht, sprak namens het bestuur der Coöp. enige 
hartelijke woorden.
De twee jonge dames, gekleed in Gelderssh boerinnen-costuum, dienden thee met gebak rond 
en vervolgens werden nog wijn en sigaren gepresenteerd, terwijl een strijkje zorgde voor aan-
gename muziek.
Tegen 4 uur bracht „Concordia” een serenade, wat zeer op prijs werd gesteld. Met een geza-
menlijke maaltijd in Hotel Jansen werd de dag beëindigd.
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De Graafschap Bode 1940-01-31

Zilveren jubileum Landbouwver. „De Eendracht”.

VORDEN. - De Coöperatieve Landbouwvereniging „De Eendracht” herdacht heden 30 Janu-
ari het 25 jarig jubileum, tevens herdacht de heer H. J. Gotink zijn 25-jarig jubileum als direc-
teur. In de met bloemen getooide Nutszaal had Dinsdagmiddag een receptie plaats. Groot was 
het aantal leden met hun vrouwen en tal van ingezetenen en ook van buiten deze gemeente, 
die het bestuur en directeur kwamen feliciteren.

De voorzitter de heer J. B. Wall, sprak als volgt: Geachte heer Gotink. Als voorzitter van het 
bestuur wil ik op dezen dag waarop gij moogt herdenken, dat gij 25 jaren lang aan het hoofd 
van onze Coöperatie hebt gestaan U van harte gelukwensen. Naast onze gelukwensen willen 
wij U ook namens bestuur en Commissarissen en de gehele vergadering danken voor al de ar-
beid die gij in de 25 jaren voor de coöperatie hebt gedaan. Wij willen U huldigen op deze dag.
We weten wel dat U zult zeggen ik heb mijn plicht gedaan, maar de wijze waarop ge steeds 
Uw taak hebt vervuld stemt tot grote tevredenheid. Ook mevr. Gotink willen wij danken om-
dat zij U zo trouw in alles ter zijde stond. Wij bieden U mevrouw hier een bloemenmand aan 
en aan U directeur een leuningstoel.

Vervolgens werd het bestuur, commissarissen en de directeur toegesproken door de heer H. 
Grotenhuis, molenaarsknecht aan de coöperatie. Wegens ziekte kon de heer H. Koerselman, 
meesterknecht, niet aanwezig zijn. Spr. wenste allen geluk met deze dag namens het gehele 
personeel. Hij sprak de wens uit, dat de goede verstandhouding onder elkaar zo mocht blijven 
en dat de naam van Uw Coöperatie steeds mag zegevieren „Eendracht maakt macht”.
In die 25 jaren dat U mijnheer Gotink aan het hoofd stond van het personeel heeft U getoond, 
steeds een vriendelijk en oprecht patroon te zijn. Wij hebben dan ook gemeend U een blijk 
van waardering te moeten aanbieden, nl. een vulpen. Dat U nog vele jaren als directeur mag 
blijven werken tot heil der Coöperatie is ons aller wens. Met een driewerf hoera en Lang zal 
hij leven, eindigde spr.

De heer A. J. Lenselink, secretaris gaf hierna een uitvoerig overzicht vanaf de oprichting der 
Coöperatie tot op heden.
Vervolgens werd nog gesproken door de heer Spiele, namens de Raad van Toezicht en directie
van het Centraal Bureau. Spr. waardeerde het werk van de directeur en het bestuur. Wij willen 
Uw een schilderij aanbieden met de haven van Rotterdam, doch helaas in deze nog niet hier 
aangekomen. Wij hadden dit cadeau in een kist per spoor verzonden. Doch ik hoop dat het 
spoedig in Uw bezit zal zijn. Een bloemenhulde van het Centraal Bureau is in Uw bezit. Ik 
spreek de wens uit, dat Uw vereniging en Uw bestuur met de directeur nog tal van jaren mo-
gen samenwerken tot heil v.d. boerenstand. 
Namens den Bond van Directeuren van Coöperatieve verenigingen werd het woord gevoerd 
door de heer Groenendaal, directeur der Coöp. te Apeldoorn. Spr. bood de directeur een keu-
rig schilderij aan, gepaard gaande met hartelijke gelukwensen.

De heer Planten uit Steenderen feliciteerde het bestuur en de directeur namens de Bond van 
Aankoopverenigingen in Gelderland. Spr. zei dat hij hier gestaan heeft aan het begin van de 
oprichting van „De Eendracht”. U mijnheer Gotink hebt de vereniging groot gemaakt zei hij, 
maar U hebt nog veel meer gedaan in het belang van verenigingen in Gelderland. Spr. reikte 
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de heer Gotink de gouden medaille over van de Bond van Aankoopverenigingen in Gelder-
land, welke dankbaar door de heer Gotink in ontvangst werd genomen.
De heer Kraayenbrink uit Gorsel, huldigde het bestuur en commissarissen en tevens de direc-
teur, waarbij hij vroeger als boekhouder werkzaam was. Hij prees de heer Gotink voor zijn 
goede leiding en als humaan patroon.
De heer J. W. Smit, voorzitter der Coöperatieve Zuivelfabriek sprak woorden van hulde tot het
bestuur. Wij samen dienen een groot landbouwbelang in Vorden. Laten we hopen, dat Uw ver-
eniging ook in de toekomst moge groeien en bloeien en dat U het mooie werk met grote ijver 
mag blijven voortzetten. Tot de directeur zei spr. gij hebt de zaak uitgebreid, laat God .U in de
toekomst bijstaan.

De heer Lenselink, secretaris, zei vervolgens dat het hem zeer verheugt, dat ondanks het 
slechte weer zovelen gekomen zijn om het bestuur met de jubilerenden directeur te feliciteren.
ren.
Spr. feliciteerde in het bijzonder dhr. Gotink, doch daarnaast ook een tweetal bestuursleden en
een commissaris, die 25 jaar genoemde functies waargenomen hebben, t.w, de h.h. Verstege, 
Arfman, Wuestenenk.
Ook hun werd een stoffelijk blijk van waardering aangeboden In de vorm van een prachtige 
wandelstok.
Ook de voorzitter de heer J. B. Wall, werd met een wandelstok vereerd, hij heeft eveneens 25 
jaren in het bestuur zitting gehad.

Aan het slot van deze zeer druk bezochte receptie bracht de heer Gotink dank aan allen in
't bijzonder aan de sprekers die hem en zijn gezin en tevens het bestuur en commissarissen 
deze dag tot een onvergetelijke hebben gemaakt.

Tal van brieven en telegrammen kwamen binnen met gelukwensen. Bloemen werden aange-
boden door: Het Personeel der Coöperatie; van de Coöp. Ons Belang; Zuivelfabriek Vorden; 
Marktcommissie; afd. Vorden der C. B. T. B.; Dagelijks bestuur Lamito; Centraal Bureau; 
G.O.M. van Landb.; B. en W. en Secretaris van Vorden; het bestuur van de B.A.G.; de heer J. 
Nienhuis, de heer H. B. Emsbroek; de firma H. v.d. Wall; firma Vreeswijk uit Utrecht.
's Avonds werd nog enige uren gezellig door gebracht in hotel Jansen, waar een koffietafel 
werd gebruikt en nog menig hartelijk woord gesproken werd.
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